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városházi karácsony

A polgármesteri hivatal dísztermében december 14-én délután 
2 órától tartották a városházi karácsonyt, kétszáz hátrányos hely-
zetű, 6–10 év közötti gyermeket hívtak meg a kerületi intézmé-
nyekből. Az ünnepség köszöntővel kezdődött, majd az ünnepi 
gyertyák meggyújtásával és ökumenikus imádságokkal folytató-
dott a kerületi egyházi méltóságok közreműködésével. Ezt követő-
en karácsonyi műsort nézhettek meg a gyerekek a Csomópont Te-
hetséggondozó Programtól. A program végén a kétszáz gyermek 
ajándékot (játékcsomagot) kapott az önkormányzat jóvoltából.  n

Ünnepi fények

nagycsaládosok
A nagycsaládosok karácsonyát december 19-én délután 5 óra-
kor rendezik a Nagycsaládosok Újpalotai Egyesületénél (Árendás 
köz 1–3.). Ebből az alkalomból 85 ételcsomagot oszt szét az ön-
kormányzat.  n

Pestújhelyi 
advent
A hagyományos pestújhelyi ad-
ventet és szeretetvendégsé-
get december 20-án rendezik 
meg a pestújhelyi evangélikus 
templomban. Az ünnepi ren-
dezvényen lesz élő betlehem, kí-
vánsággalamb-reptetés, betle-
hemes játék. Fellép a Pestújhelyi 
Dalárda, valamint Lukács Eszter 
és zenekara. Az érdeklődőket 
meglepetés vetítés is várja.  n

Ünnepi koncert
Karácsonyi hangversenyre hív-
nak és várnak minden érdeklő-
dőt december 20-án, délután 
5 órára a rákospalotai baptista 
imaházba (Kinizsi utca 86.). Igét 
hirdet Nagy Sándor lelkipásztor. 
A hangverseny után szeretet-
vendégséget tart a gyülekezet. 
A belépés díjtalan.  n

adománygyűjtés
Jótékonysági koncertet és vásárt tartanak december 20-án, vasár-
nap az Árpád-házi Szent Margit-templomban (Károlyi Sándor út – 
Árokhát utca sarok). Délután fél 3-tól adománygyűjtést rendeznek 
kézműves tárgyakért a kertvárosi gyermekotthon számára. A koncert 
3 órakor kezdődik, fellép a Claritudo kórus, Patocska Olivér énekes, 
Tükör-Kép Társulat, Kertész Mónika operaénekes, Zuglói Filharmónia 
Rézfúvós Quintett. Fellépnek még a kertvárosban élő, hangszeren ta-
nuló diákok, a Károly Róbert Általános Iskola kis iskolásai és a kert-
városi gyermekotthon diákjai. A műsor végén forralt borral, zsíros ke-
nyérrel, süteménnyel kedveskednek a szervezők.  n

ételosztások

Polgármesteri köszöntő videó 
a mobiltelefonján 
A XV. kerületi önkormányzat Magyarországon az első közigaz-
gatási szerv volt, amely kommunikációjában virtuális valósá-
got alkalmazott, hogy közönségének nagyobb élményt teremt-
sen, üzenetét egy új és látványos módon juttassa el olvasóihoz. 
Így jött létre a Polgármesteri karácsonyi köszöntő videó, melyet 
bármilyen okos mobiltelefonja, tablete segítségével egyszerűen 
megtekinthet.

Töltse le mobiltelefonjára a LARA nevezetű alkalmazást! Letöl-
tés után a megnyitott alkalmazást irányítsa az Életképek címlapjá-
ra!  És máris láthatja mobiltelefonjának képernyőjén a videót.

A virtuális valóság a kommunikáció egyik legújabb és legin-
novatívabb megoldása. Segítségével nyomtatott anyagokon je-
leníthetők meg különböző grafikák, 3D-s képek és videók, me-
lyek mobileszköz segítségével tekinthetőek meg. Az olvasó az 
okostelefon vagy tablet kameráját a nyomtatott kép fölé viszi 
(a virtuális tartalom LARA logóval jelölve van), elindítja a LARA 
az alkalmazást, és máris élvezheti a nyomtatott formában nem 
megjeleníthető tartalmat. 

A videó ilyen modern formában való megjelenítésével az ön-
kormányzat és a virtuális valóságot megálmodó 3WayLogic cél-
ja az volt, hogy az idősebb és a fiatalabb korosztály számára is  
érdekeset és látványosat alkosson, illetve a kommunikáció leg-
újabb módjával közelebb hozza az olvasókhoz az önkormányzat 
munkáját.  n

A BDK Budapesti Dísz- és Közvilágítási Kft. – a korábbi évekhez 
hasonlóan – a XV. kerületi polgármesteri hivatal épülete köré 13, 
másfél méter magas, egyenként 100 W teljesítményű, LED-es ka-
rácsonyi fénykoszorú-motívumokat szerelt fel a közvilágítási osz-
lopokra. A karácsonyi díszítő világítás január 4-éig teszi teljessé 
az ünnepi hangulatot. Idén a társaság városszerte mintegy 1400 
díszítőelemet és 51 kilométernyi fényfüzért használt fel különböző 
helyszíneken a fák és kandeláberek díszítésére. A díszek többsé-
gének anyagai – mind a fa, mind a ragasztóelemek – döntően új-
rahasznosíthatók. A mai kor követelményeinek megfelelően a fák 
és kandeláberek díszítésére kizárólag energiatakarékos, prémium-
minőségű LED-es fényfüzéreket használnak fel, alacsony fogyasz-
tással, nagyobb fényhasznosítással és fény erővel.  n

Csomagosztás
Ajándékcsomagokat osztottak a 
Fidesz Neptun utcai irodájában 
december 11-én. A csomagban 
mákos és diós bejglit, valamint 
tíz almát találhattak a megaján-
dékozott lakosok.  n

Az ünnepek előtt több szervezet is meleg ételt oszt 
a rászorulóknak Újpalotán, a Fő téren. A rendezvé-
nyek mindennap délelőtt 11 órakor kezdődnek. 
• december 19-én, szombaton civilek és
• december 20-án, vasárnap a RÁTE oszt;
• december 21-én, hétfőn „Karácsonyi Mosoly” 

rendezvényen Móricz Eszter és Tóth Imre 
MSzP-s önkormányzati képviselők ételosz-
tással, teával és meleg gulyáslevessel ked-
veskednek az odalátogatóknak;

• december 22-én, kedden az önkormányzat kí-
nál meleg ételt, illetve ételcso magot.
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tisztelt rákospalotai, Pestújhelyi 
és újpalotai Polgárok!

Mozgalmas esztendő van 
mögöt t ün k:  ön kor-
mányzati képviselőtár-
saim józan és megfon-

tolt együttműködésének, valamint 
a polgármesteri hivatal dolgozói fe-
lelősségteljes munkájának köszön-
hetően több területen komoly előre-
lépést sikerült elérnünk. A Fidesz, a 
DK, a RÁTE és a Liberálisok kerü-
leti képviselőivel létrejött politikai 
megállapodás eredményeként az el-
múlt egy évben a képviselő-testület 
– minden előzetes kétely és az eltérő 
politikai álláspontok ellenére – mű-
ködőképesnek bizonyult: a kerület-
ben élők érdekét szem előtt tartva 
felelősségteljes munkát végeztünk.

Jelentős eredményként könyvel-
hetjük el a képviselő-testületünk ál-
tal elfogadott Gazdasági, Társada-
lom-, Környezet- és Területfejlesz-
tési Programunkat, amelyre ala-
pozva jól tervezhető, kiszámítható 
módon ütemezhetjük a kerület fej-
lődését szolgáló fejlesztéseket. A 
2015–2025 közötti időszakra szóló 
programunk garanciát jelent a ke-

rületben élők mindennapjait segítő, 
azt komfortosabbá és biztonságo-
sabbá tevő hosszú távú elképzelések 
megvalósítására.

A Gazdasági Programunk előké-
szítését szolgáló közvélemény-kuta-
tásból világosan kiderült: a kerület-
ben élők számára a közbiztonság a 
legfontosabb. A kerület közbizton-
ságával kapcsolatos teendők össze-
hangolása érdekében megalkottuk 
a következő öt évre szóló Közbizton-
sági Koncepciót. December elején 
döntést hoztunk a térfigyelő kame-
rarendszer és a közterület-felügye-
let 24 órás ügyeleti rendszerben tör-
ténő működtetéséről. A közterülete-
ink rendeltetésszerű használatának 
biztosításával, a rendészeti jelen-
lét erősítésével tovább javíthatjuk a 
XV. kerület közbiztonságát. 

Számos beruházást vittünk 
sikerre az elmúlt esztendő-
ben. Szeptemberben átad-
tuk a mintegy 1,6 milliárd 

forintból, európai uniós támoga-
tással megvalósuló, megújult Spi-

rálházat. A kerület szociális köz-
pontja ingyenesen vagy kedvez-
ményes áron mosodai és varrodai 
szolgáltatást, étkezési lehetőséget 
biztosít a kerületi lakosok részére, 
miközben új munkahelyeket is je-
lent az itt dolgozók számára. Az év 
során játszótereket és járdákat újí-
tottunk fel, és több mint ezer fát ül-
tettünk, ezáltal is szépítve a kerü-
letet. Budapesten egyedülálló mó-
don továbbra is önálló intézmény-
ként, eddigi profiljukat megőrizve 
működhetnek kulturális intézmé-
nyeink és sportlétesítményeink.

Szólnom kell ugyanakkor fáj-
dalmas és kényszerű döntésekről 
is: az idén egy óvodát és egy isko-
lát kellett bezárnunk a kerületben 
élő gyermekek számának csökke-
nése és a közoktatás egészét érintő 
nagyszabású kormányzati intézke-
dések miatt. Nem önszántunkból 
és nem jó szívvel hoztuk meg eze-
ket a fájó döntéseket. A XV. kerület 
is kényszerhelyzetbe került: a gyer-
mekek jövőjét, a családok szem-
pontjait és a kerület egészének ér-

dekét egyszerre mérlegelve kellett 
meghoznunk a lehető legkisebb 
veszteséggel és kényelmetlenséggel 
járó döntést.

Mivel nem tartozunk a gazda-
gabb kerületek közé, ezért külö-
nösen megfontolt, kiszámítható és 
biztos alapokon álló költségvetés-
re van szükségünk. Terveink sze-
rint még ebben az évben elfogad-
juk a 2019-ig szóló négyéves Költ-
ségvetési Koncepciónkat. Mindez 
azért is fontos lépés, mert a kerü-
letet súlyosan érintette a szociális 
ellátások rendszerének márciustól 
hatályos kormányzati átszabása. A 
szociális ellátásokra szánt források 
jelentős hányada, valamint a szo-
ciális ellátási formák egy részének 
biztosítása a kormányhivatalhoz 
került. A XV. kerületi önkormány-
zat egyetlen rászorulót sem ha-
gyott magára: az új szociális ren-
deletünk értelmében – saját for-
rásból kipótolva az elvonások miatt 
hiányzó összeget – ezután is vala-
mennyi ellátási formánál biztosí-
tani tudjuk a korábbi támogatások 
összegét és színvonalát.

Azért is lényeges ez a dön-
tésünk, mert sajnála-
tos módon érzékelhető-
en nőtt a  szegénység, ag-

gasztó a munkanélküliség. Egyi-
künk sem törődhet bele, hogy akár 
csak egyetlen gyermek vagy felnőtt 
is éhezzen a kerületünkben. Még ka-
rácsony előtt megtárgyaljuk két évre 
szóló Szociális Koncepciónkat: az 
önkormányzat minden kerületben 
élő gyermeknek a tanítási szünetek 
idejére is ingyenes étkezést biztosít.

Megköszönve az eddigi bizal-
mat, ezután is, ha lehet, még inkább 
számítok javaslataikra és észrevé-
teleikre, valamennyi rákospalotai, 
pestújhelyi és újpalotai megtisztelő 
támogatására. Áldott, békés ünne-
peket és sikerekben bővelkedő, bol-
dog új esztendőt kívánok valameny-
nyiünknek!

Hajdu László
polgármester
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töretlenül fejlődik a kerület
balázs Zoltán alpolgármestert így az év 
vége felé arra kértük, értékelje az elmúlt 
évet. megkérdeztük, hogy mennyire elége-
dett az elért eredményekkel, mi várható a 
következő esztendőben.

– Hogyan értékeli a 2015. évet a ke-
rület szempontjából?

– A kezdeti politikai nehézségek 
dacára jó együttműködés alakult 
ki a várost vezető politikai erők kö-
zött. Ezt várták a választók. Az elfo-
gadott, gazdag tartalmú ötéves fej-
lesztési terv és az erre épülő 2015-ös 
költségvetés is ezt tanúsítja. A kerü-
let töretlenül fejlődik.

– Mi az, amiben előrébb lépett 
kerületünk, és mi az, ami nem való-
sult meg, amit esetleg hiányol?

– Lényegesen többet tudtunk 
költeni az iskolákra, óvodákra, idős-
ellátásra. A megszokott jó színvona-
lon működött a városüzemeltetés. 
Lehetőségeinkhez mérten idén is ju-
talmazni tudtuk közalkalmazotta-
inkat. Beindult a Spirálház: vannak 
gyermekbetegségek, de nagy az ér-
deklődés is. Végre sikerült nagyon 
sok felújíthatatlan ingatlant értéke-
sítenünk, közben pedig számos la-
kást tettünk rendbe. A Nyugdíjas-
ház végre teljesen kihasznált. A Fő-
táv-beruházás kemény csatákat ho-
zott, igyekeztünk helytállni a lakók 
érdekében, nagyrészt sikeresen. 

Nem rajtunk múlik, de számom-
ra egyre bosszantóbb a váci–veres-
egyházi vasút felújításának késleke-
dése. Nagy kihívás volt a kulturális 
és a sportintézményrendszer össze-
vonása, és itt még sok a jövőbeni te-
endő. A Neptun iskola integrálása 
nagyon nehéz, de indokolt és helyes 
döntés volt. Ugyanakkor remélem, 
hogy jövőre a kerületben több gyer-
mek fog tanulni a magyar–kínai két 

tanítási nyelvű iskola jelentős bő-
vítésével. Mire ezek a sorok megje-
lennek, már a kerület új honlapja is 
üzemel, amelyet már régóta joggal 
várt el a lakosság és a képviselők is.

– Mennyire sikerült a költségve-
tésben foglaltakat megvalósítani?

– A költségvetés sajnos az új, 
központilag előírt formában sem 
lett áttekinthetőbb a laikusok szá-
mára. A lényeg azonban az, hogy 
igen  s z igor ú a n  ter ve z t ü n k ,  a z 
adóosztály jól dolgozott, a kiadá-
sokat kézben tartottuk, továbbra is 
komoly tartalékaink vannak.

– Krit ikaként fogalmazódott 

meg a költségvetés többszöri mó-
dosítása. Miért volt ezekre szük-
ség?

– A költségvetés rendszeres mó-
dosítását részben jogszabályok, 

részben az élet írja elő, mivel új pá-
lyázatok, új döntések születnek év 
közben. Mivel pedig a költségve-
tés rendelet, ezért a testületnek kell 
döntenie róla. Ennek előnye, hogy a 
bevételek és kiadások alakulása jól 
nyomon követhető.

– Jövőre mire lehet számítani a 
büdzsé tervezésénél?

– A legfontosabb változás, hogy 
Hajdu  L á s z ló  p olgá r me s te r r e l 

egyetértésben a tervezésért fele-
lős vezetőktől négyéves konkrét, a 
ciklusprogramra épülő elképzelést 
várunk december folyamán, s eze-
ket szeretném szélesebb körben is 
egyeztetni. Mivel a gazdasági fel-
lendülés következtében helyi bevé-
teleink várhatóan nőnek. Nem szá-
mítunk például arra, hogy a fővá-
ros-kerület bevételmegosztás szá-
mítási módja megváltozik, ezért 
azt remélem, hogy intézményeink 
fejlesztésére legalább százmillió-
val többet tudunk költeni, ahogy azt 
ígértem is; továbbá közösségi tere-
ink újabb látványos elemekkel bő-
vülnek. Megkezdjük Rákospalota 
új városközpontjának kialakítását. 
Ugrásszerűen nő a köztéri kame-
rák száma és jelentősen bővül a biz-
tonságért felelős erők létszáma. Na-
gyon számítunk arra is, hogy a ren-
dezvényközponthoz szükséges kor-
mányzati támogatásról szóló döntés 
is megszületik. Nagyon izgalmas 
kérdés, hogy az egynapos sebésze-
tet be tudjuk-e vezetni, rajtunk nem 
fog múlni. Mindezekben és a na-
gyobb léptékű fejlesztések előké-
szítésében messzemenően támasz-
kodunk az országgyűlési képviselő 
munkájára is.

– Alpolgármesterként sikerült-e 
mindazt megvalósítani, amit cél-
ként tűzött ki maga elé?

– Igen. Egyúttal megköszönöm 
a polgármester, a két alpolgármes-
ter és minden egyes képviselő bi-
zalmát, amelyet az év során folya-
matosan élvezhettem. Ugyancsak 
köszönöm a polgármesteri hivatal 
és vezetése, valamint költségveté-
si szerveink és cégeink vezetésé-
nek stabil és professzionális támo-
gatását.

Jónás Ágnes
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a kerület működése a legfontosabb
németh angéla alpolgármesterrel beszélget-
tünk az idei év kerületi történéseiről, az elért 
eredményekről, a még megvalósítandó fel-
adatokról.

– A kerület szempontjából hogyan ér-
tékeli az idei esztendőt?

– Az a legfontosabb számom-
ra, hogy működőképes a kerületünk. 
Mind a kötelezően ellátandó, mind az 
önként vállalt feladatokra jutott for-
rás. Ez persze nem azt jelenti, hogy 
egyes tételeknél például más összeget 
terveztem volna vagy máshová tettem 
volna a hangsúlyokat, mint ahogy az a 
költségvetésben szerepel.

– Miben sikerült előrébb lépnünk?
– Hajdu László polgármester tá-

mogatásával módosult a lakásrende-
letünk, amelyben több minden válto-
zott. Belekerült, hogy aki már huza-
mosabb ideje dolgozik kerületi köz-
alkalmazottként, bizottsági döntés 
alapján, méltányossági alapon önkor-
mányzati bérlakáshoz juthat. Válto-
zás, hogy felújítási kötelezettséggel 
lehet méltányossági kérelem benyúj-
tásával bérlakáshoz jutni, például ez 
olyan családoknak segítség, akik vala-
miért nem indulhatnak önkormányza-
ti lakáspályázaton. Így csökkenthetjük 
az üres kerületi önkormányzati laká-
sok számát, de e téren van még bőven 
tennivalónk.

– A szociális területen milyen 
eredményeket sikerült elérni?

– Nagy fegyvertényként könyvelem 
el, hogy az év elején megalkotta a kép-
viselő-testület az új szociális rendele-
tet. A kormány nem könnyítette meg 
az önkormányzatok helyzetét a szoci-
ális támogatások tekintetében. Sőt… 
De azt mondhatom, hogy a 2014-es év-
hez hasonlóan tudtunk a rászorulók-
nak segíteni idén is. Tavalyhoz képest 
annyi volt a különbség, hogy az erre 

szánt összeget magunknak kellett ki-
gazdálkodni, nem kaptunk állami tá-
mogatást.

– A téli szünetben meleg ételt kap-
nak majd a rászorultak a Pajtás Étte-

remben. Lesz folytatása a kezdemé-
nyezésnek? 

– Ha rajtam múlik lesz. Azok a gye-
rekek kapnak meleg ételt a téli szü-
netben a Pajtásban, akik nem kértek 
ügyeletet a szünetre, illetve vissza-
küldték a kérdőívet az iskolába, hogy 
erre igényt tartanak. Kerületünkben a 
nyári szünet idején eddig is biztosítot-
tunk meleg ételt a rászoruló gyerekek-
nek, vagy a táborokban, vagy az idős-
klubjainkban. Karácsony előtt idén is 
lesz melegételosztás négy napon ke-
resztül a Fő téren. 

– Az oktatás-nevelés területén vol-

tak olyan döntések, amelyek megosz-
tották a lakosságot. Ilyen volt a Nep-
tun iskola bezárása és az óvoda-ösz-
szevonások. Hogyan látja ezeket a 
döntéseket?

– A kerület demográfiai változása-
ival mindannyiunknak szembe kellett 
néznünk. Tudatában vagyunk, meny-
nyivel csökkent a születések száma a 
kerületünkben, különösen az újpa-
lotai lakótelepi övezetben az utóbbi 
években. A jelenlegi intézményhálóza-
tot pedig nem erre az alacsony gyerek-
létszámra tervezték. Így meg kellett 
tenni ezeket a lépéseket. Nem a leg-
nagyobb örömmel tettük, de a legelső 
és legfontosabb szempont döntésünk 
meghozatalában a kerületünkben is-
kolába, óvodába járó gyerekek okta-
tásának, nevelésének biztonsága. Az 

intézmény átszervezésekkor a hatás-
körömbe nem tartozó egyeztetések – 
megítélésem szerint – hiányosak vol-
tak, az érintetteket kérdezték meg a 
legkésőbb.

A bölcsődei átszervezés kapcsán 
megfelelő körültekintéssel jártunk el, 
mielőtt bármit is papírra vetettünk 
volna. Egyeztettünk az érintettek-
kel, és most a kisgyermekek modern 
bölcsődébe járhatnak a Fő útra.

– Alpolgármesterként sikerült-e 
mindazt megvalósítani, amit célként 
tűzött ki maga elé?

– Egy év alatt nem lehet a vilá-
got megváltani, de azért apróbb lépé-
seket tudtunk tenni. Még rengeteg a 
tennivaló mind a szociális, mind a la-
kásügyek területén.

Nagyon örülök annak, hogy kerü-
letünkben összeállt és működőképes 
a Gyermek- és Ifjúsági Önkormány-
zat csapata. Fontosnak tartják, hogy 
képviseljék a kerület ifjúságát. Önkén-
tes a belépés, és ez is ösztönzi őket, 
hogy megvalósítsák elképzeléseiket 
a korosztályukban. Ezt persze az ön-
kormányzatnak is támogatnia kell, 
de sem Hajdu Lászlónak, sem nekem 
nem esik nehezünkre.

– Mennyire sikerült együttműköd-
ni az elmúlt időszakban a politikailag 
„másik oldalon” álló képviselőkkel, 
választott tisztségviselőkkel?

– A kerület politikai megállapo-
dás mentén működik, de összességé-
ben működik. Vannak kevésbé kényes 
és nagyon kényes kérdések. És van-
nak persze olyan szemléletbeli ellenté-
tek, amelyeket nehéz áthidalni. Példá-
ul, hogy ki mire költené az adófizetők 
pénzét. Ha mind a két oldal tud enged-
ni, persze nem elvtelen kompromisz-
szumokat kötve, akkor működhet to-
vábbra is a kerület.

J. Á.
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az építkezés és a gyarapodás idejét éljük
dr. Pintér gábor alpolgármestert arra kértük, 
hogy értékelje az idei esztendőt a képviselő-tes-
tületben, az önkormányzatban elvégzett mun-
ka alapján.

– Hogyan értékeli a 2015. évet a kerület 
szempontjából?

– Fontosnak tartom, hogy nehéz in-
dulás után sikerült megtalálni a kerület 
stabil vezetéséhez szükséges eszközö-
ket. Nem volt egyszerű a megegyezés, de 
az önkormányzat legnagyobb frakciójá-
nak vezetőjeként elmondhatom, olyan 
kompromisszum jött létre, amely lehe-
tővé tette a kerület zökkenőmentes mű-
ködtetését. A kerület költségvetése végig 
konszolidált, kiegyensúlyozott volt. A fe-
gyelmezettség okán a következő évre is 
bizakodással tekintek. 

– Mi az, amiben előrébb lépett ke-
rületünk?

– A kerületben élők biztonságának 
javítása érdekében jövő áprilistól több 
jelentős változás áll be. A térfigyelő ka-
merák üzemeltetését az önkormányzat 
veszi át. A lakossági bejelentésekre rea-
gálva köztereseink határozottabban fog-
nak fellépni a nem megfelelő utcai ma-
gatartást tanúsítókkal szemben. Ennek 
érdekében a testület új rendeletet alko-
tott, mely a közösségi együttélés alapve-
tő szabályait határozza meg, illetve azok 
elmulasztását is szankcionálja. Az ön-
kormányzat kiemelt célja, hogy a külön-
féle deviáns magatartások száma jelen-
tősen csökkenjen köztereinken.

Nemcsak a saját beruházásainkat, 
hanem a kerületet érintő fővárosi pro-
jekteket is ugyanakkora, vagy még na-
gyobb figyelemmel kell kísérni. Minden 
alkalommal következetesen kiálltam a 
lakosság érdekében, minden olyan be-
ruházás estében, amely megvalósítása-
kor súlyos hátrányokat szenvedtek el az 
itt élők. Így jártam el a Főtáv-kivitelezés 
károkozásai kapcsán, és személyesen 

fogom figyelemmel követni az újpalotai 
villamosprojektet is.

– Mi volt az év legjelentősebb fej-
lesztése?

– A legnagyobb fejlesztéssel, az új 

humán központ, az Inspirálház átadá-
sával a szociális feladatellátás is szín-
vonalas helyre került. A tervezés és ki-
vitelezés során figyelembe vették a kör-
nyék sajátosságait és az itt élők igényeit. 
A XXI. századot idéző épületben közös-
ségi mosoda, varroda és internetkávé-
zó üzemel, ezenkívül megújult a Pajtás 
Étterem, amely modern technológiával 
készült, egészséges ételekkel várja a ke-
rületi lakosokat.

– Hogy áll most a kerület egyik leg-
fontosabb beruházása, az Észak-Pesti 
Kórház fejlesztése?

– Az egészségügyi beruházások raj-
tunk kívül álló okok – közmű-engedé-
lyezések – miatt a következő évben va-
lósulhatnak meg. A kórház hasznosítá-

sára jó esélyt látok, többek között azért, 
mivel hosszú évek után sikerült rendezni 
a komplexum tulajdoni viszonyait, és így 
végre a kerület birtokába jutott a terület. 
Elkészült a szakmai program és az építé-

szeti koncepcióterv is. Széles körű tájé-
koztatás során, közmeghallgatáson mu-
tattuk be a hasznosítási lehetőségeket. 
Megindult az elhanyagolt terület rend-
betétele és elkezdődött a használhatat-
lan, romos épületek lebontása is. A mun-
kálatok részeként még idén elkezdődik a 
13. számú épület rekonstrukciója.

– Milyen fejlesztés valósulhat meg 
az egykori Neptun iskola helyén?

– A képviselő-testület támogatta a 
kormány azon döntését, miszerint 743 
millió forintot biztosít a kerület részé-
re. Az összeg hozzájárul a kínai nyelven 
folytatott alapfokú oktatás feltételeinek 
fejlesztéséhez, továbbá a jelenleg még 
nem létező középfokú oktatás kialakí-
tásához. A most még többségében ma-

gyar gyerekek által látogatott intézmény 
jövő év őszétől 12 évfolyamos iskolává 
bővül. A kormány által biztosított keret-
ből fel lehet újítani a homlokzatot, a te-
tőt és megvalósítható a nyílászárók, víz-
vezetékek és az elektromos hálózat cse-
réje. Megújulhat a tornaterem, az udvar. 
A felújított iskola fenntartása jelentős 
megtakarítást hozhat önkormányza-
tunknak. 

– Alpolgármesterként sikerült-e a 
kitűzött célokat megvalósítani?

– Hajdu László polgármester huza-
mosabb távolléte okán számos többlet-
feladatot és döntést kellett meghozni. A 
jelentősen megnövekedett munkát igye-
keztem a lehető legkörültekintőbben és 
legjobb tudásom szerint elvégezni. A hi-
vatali dolgozókkal közösen szakmai ala-
pokon, a kerület érdekeit maximálisan 
szem előtt tartva dolgoztunk és a jövő-
ben is dolgozni fogunk azért, hogy min-
den ügyben a lehető legjobb döntés szü-
lessen. Az újság hasábjain ezúton is sze-
retném megköszönni a hivatal munka-
társainak az egész éves konstruktív és 
a megoldások irányába mutató hozzá-
állásukat.

– Milyen az együttműködés a politi-
kailag „másik oldalon” álló képviselők-
kel, választott tisztségviselőkkel?

– Az esetek többségében igen szava-
zatokkal és közösen támogatják a dön-
téseket. De voltak olyan ügyek, melyek 
során a szakmai kérdésekből a politi-
kai érdekek és számítások mentén kam-
pányok kreálódtak. Ezzel kapcsolatban 
annyit jegyeznék meg, hogy a következő 
választás 2019-ben lesz. Most az építke-
zés, a gyarapodás, a munka idejét éljük, 
és érdemes az egyéni, illetve a pártpoli-
tikai célokon felülemelkedve teljes erő-
bedobással az itt élő emberek, a közös-
ség hasznára tevékenykedni. Jómagam 
a következetes és elkötelezett munká-
ban hiszek.                                                 JÁg
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gyors és ügyfélközpontú ügyintézés
a polgármesteri hivatal eredményes évet 
zárt. sok munkánk volt, sok feladatot vál-
laltunk, de sikerült maradéktalanul el-
végezni. a jegyzői esküt 2014. novem-
ber 20-án tettem le, és azzal a szándékkal 
kezdtem meg a munkát, hogy a legfonto-
sabb átalakításokat 2015. év végéig le-
zárom.

A polgármesteri hivatal átszerve-
zésének az volt a célja, hogy ma-
gasabb színvonalú szolgáltatást 
nyújtsunk a XV. kerületi emberek-
nek, és ha lehet, a gyorsaságon is 
javítsunk. Ennek jegyében például 
átalakítottuk a „zöld számot”, ahol 
ma már nem géphang, hanem egy 
kedves és jól képzett kolléga fogad-
ja a bejelentkezők hívását. A hiva-
tal átszervezése során nyolcan tá-
voztak és néhány új szakembert 
felvettünk. Meggyőződésem, hogy 
ezek a döntések is a minőségi mun-
kavégzést szolgálták.

Az önkormányzat új honlapja 
december 1-je óta működik, és ez a 
korábbinál több információt és szé-
lesebb körű szolgáltatásokat nyújt 
az érdeklődők számára.

A hivatal munkatársai két fon-
tos koncepció előkészítésében vet-
tek részt és biztosították a döntés-
hozók számára a szakértelmet. A 
tíz évre szóló gazdasági program jól 
megalapozza a kerület fejlesztését, 

és meggyőződésem, hogy munka-
társaim munkáját is dicséri, hogy a 
képviselő-testület mindösszesen 1 
tartózkodással, meghatározó több-
séggel fogadta el.

A Közbiztonsági Koncepció Haj-
du László polgármester egyik fontos 
választási ígérete volt. A koncepció 

előkészítésében külső szakértőket is 
igénybe vettünk, de a hivatal alapos 
előkészítő munkája is hozzájárult 
ahhoz, hogy az elkövetkező években 
– részben a közterület-felügyelet át-

alakításával – érezhetően javuljon 
kerületünkben a közbiztonság. 

A polgármesteri hivatal jelentős 
számú önkormányzati rendelet és 
határozat előkészítését végezte el, 
meggyőződésem szerint magas szín-
vonalon. Kettőt szeretnék kiemelni, 
amely a lakosság számára is megha-
tározó. Az első a vagyongazdálko-
dásról szóló önkormányzati rende-
letünk, amelynek elfogadása lehe-

tővé teszi, hogy a képviselő-testü-
let és annak megbízásából a Palota 
Holding Zrt. hatékonyabban gazdál-
kodjon a közösség vagyonával. Je-
lenleg a lakáskoncepció előkészíté-
sét végezzük. A belső szakmai vitá-
kon arra keresünk megoldást, hogy 
a kerület lakásállományából minél 
több rászoruló család jusson szoci-
ális alapú bérlakáshoz, de a maga-
sabb jövedelmű emberek számára 
is rendelkezésre álljon a lakásbérlés 
lehetősége.

A kerület lakásállománya elég-
gé leromlott, de ésszerű döntésekkel 
lehet jó megoldásokat találni. Ezek 
között szerepel például Hajdu Lász-
ló polgármester azon elvárása, biz-
tosítsunk nagyobb lehetőséget a jö-
vőbeni bérlők számára, hogy bér-
beszámítással saját maguk újítsák 
fel a lakást.

Az elmúlt egy évben örömmel ta-
pasztaltam, hogy a Rákospalotán, 
Pestújhelyen és Újpalotán élők be-
fogadtak. Sok nagyszerű emberrel 
ismerkedtem meg, akik fontos sze-
repet játszanak a kerület életében 
intézményvezetőként, civil szerve-
zet vezetőjeként, egyházak vezetője-
ként, képviselőként, vagy akár egy-
szerűen a helyi közéletben szerepet 
vállaló állampolgárként. Hálás va-
gyok Hajdu László polgármester-
nek és a képviselő-testületnek a bi-
zalomért, és ezt munkával kívánom 
megszolgálni.

Az Életképek valamennyi kedves 
olvasójának szép karácsonyt és bol-
dog új esztendőt kívánok!

Dr. Lamperth Mónika
jegyző

Hivatali nyitvatartás
December 24-e, csütörtök pihenőnap, ezért a polgármesteri hivatal zár-
va tart. A két ünnep között nem tartanak igazgatási szünetet, de szil-
veszterkor, december 31-én délután 2 óráig lesz félfogadás.  n
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lehoczki ádám
fidesz–kdnP, 1. sz. választókörzet

A 2014-es önkormányzati választások felemás 
eredményt hoztak. Hajdu László polgármester a 
DK színeiben nyert, azonban a legnagyobb frak-
ciót a Fidesz–KDNP képviselői adták. Néhány he-
tes nyomásgyakorlást, majd az ezt követő tárgyalá-
sokat követően a kerület vezetése felismerte: csak 
együtt leszünk képesek felelősségteljes munkát vé-
gezni a következő öt esztendőben. Egy év távlatá-
ban kijelenthető: az együttműködés sikeres, a költ-
ségvetés stabil, kerületünk az előző négy évhez ha-
sonlóan továbbra is fejlődik.

Rákospalota – Kertváros képviselőjeként ko-
moly sikernek tartom, hogy a Kosd utca aszfaltbur-
kolatot és közvilágítást kapott, az erdősávot meg-
ritkítottuk, a Közvágóhíd tér kiszáradt, veszélyes 
fáit kivágtuk, a Csővár utcai közvilágítás-problé-
mákat sikerült elhárítani. A Károly Róbert Általá-
nos Iskola főzőkonyhája kibővült, az iskola öltözői 
és tetőszerkezete teljes felújítson estek át, az intéz-
mény előtti balesetveszélyes járdát újraaszfaltoz-
tuk. A Vácrátót tér főút felőli oldala labdafogó ke-
rítéssel lett elkerítve, a jövőben pedig a tér teljes 
átalakításon fog átesni a plébánia bővítésével egy-
idejűleg. Felszámoltuk az illegális hulladékelhelye-
zést a Harsányi Kálmán utcánál és a Sín utcánál, a 
két vasút közötti területen több járdát felújítottunk. 
Felszámoltuk a Novák piacot, helyére P+R parko-
lót tervezünk. A Kosd utcából és a Kovácsi Kálmán 
téren sikerült felszámolni a prostituáltak jelenlé-
tét. Jelenleg aláírásgyűjtést folytatunk közlekedé-
si lámpa elhelyezéséért a Székely Elek út – Károlyi 
Sándor út kereszteződésébe. Ami a közlekedést ille-
ti, hosszas levelezésen vagyunk túl a BKK-val, mely 
alapján egyelőre nem sikerült elérni a buszútvona-
lak módosítását.

gyurkovics miklós
fidesz–kdnP, 2. sz. választókörzet

A tavalyi önkormányzati választások után politi-
kai értelemben patthelyzet alakult ki kerületünk-
ben. Hajdu László polgármester úr a baloldalt jut-
tatta sikerhez, de a legnagyobb képviselőcsoportot 
a Fidesz–KDNP adta. Úgy vélem, reális kompro-
misszum jött létre, mindkét oldal felismerte, hogy 
a kerület fejlődése érdekében nem szabad erőpoliti-
kát folytatni. Az előző ciklus fejlesztései folytatód-
tak ebben az esztendőben is, a költségvetés stabil, 
a kormányzati és uniós támogatások megszerzésé-
re jó esélyeink vannak a jövőben is. A kiegyensú-
lyozott működés nyilvánvaló bizonyítéka volt, hogy 
a polgármester hosszabb ideig tartó egészségügyi 
akadályoztatása ellenére komolyabb konfliktusok 
nélkül működött a képviselő-testület.

Mint a közneveléséért, kultúráért, ifjúságért és 
sportért felelős bizottság tagja csak néhány, terü-
letünket érintő eredményt szeretnék megemlíteni. 
Jelentős felújítások történtek iskoláinkban a nyár 
folyamán (például Hartyán iskola, Dózsa gimná-
zium). Az Ifjúsági és Sportközpont és a Csokonai 
Művelődési Ház integrálása tovább bővítette a fia-
talok lehetőségeit. Létrejött például Újpalotán a Ki-
kötő Ifjúsági Közösségi Sziget, a Karácsony Benő 
parkban pedig a gördeszkások kaptak egy korsze-
rű gyakorlópályát. Idén is tanulmányi ösztöndíjak-
kal, ifjúsági és felnőtt sportolók kitüntetésével is-
mertük el a kiemelkedően teljesítőket. Bátran állít-
hatom, hogy budapesti összehasonlításban is meg-
állja a helyét a kerületünk a sport- és egyéb ifjúsági 
tevékenységek támogatásában.

A következő esztendő fontos fejlesztései lehet-
nek az oktatás-nevelés terén a magyar–kínai két 
tannyelvű iskolánk középiskolává bővítése és egy-
házi fenntartású iskola alapítása Újpalotán.

merk Péter
fidesz–kdnP, 3. sz. választókörzet

A 2015-ös évet a kerület szempontjából úgy érté-
kelem, hogy a nagy gigaberuházások mellett sok-
kal jobban és többet kell törődnünk az emberekkel, 
mindennapi gondjaikkal.

Amiben előrelépést látok, hogy a Karácsony 
Benő parkban sikerült egy kutyafuttatót megvaló-
sítani és a fiatalok számára „görzenált” építeni. A 
kulturális programokban jobban sikerült halad-
nunk, például a Szilas néptáncegyüttessel és a Rá-
kospalotai Örökségünk Egyesülettel, a húsvéti lo-
csolás megszervezésével, lovas kocsival jártuk vé-
gig a lányos házakat a palotai hagyományoknak 
megfelelően. 

A következő program az augusztusban megren-
dezésre kerülő Falunap volt. Nagyon fontos, hogy 
a gyerekeknek megmutassuk a régi mesterségeket, 
így a kovácsolást, lópatkolást, kosárfonást, mely 
nem is oly rég mindennapos volt.  

Célul tűztem ki Budapest utolsó vízimalmá-
nak, a Liva-malomnak a megmentését, melyre mél-
tán lehetünk büszkék. Különösen most, mikor any-
nyit foglalkoznak a klímaváltozással, a fenntartha-
tó fejlődéssel a világban. A hőmérséklet csökkenté-
sére és a fenntartható fejlődésre nagyon jó példa a 
Liva-malom és a hozzá kapcsolódó 3 hektáros Ne-
vesincs-tó, mely az utolsó vizes élőhely a kerüle-
tünkben, ahol védett vízimadarak fészkelnek és 
számos védett halfaj (széleskárász, réti csík és lápi-
póc) található. Ez a háromhektáros vízfelület bizto-
sítja kerületünkben a biodiverzitást, mivel az észa-
ki oldalon mezőgazdasági sivatagoktól vagyunk kö-
rülvéve. 

Itt szeretném megragadni az alkalmat, hogy kö-
szönetet mondjak a közmunkásoknak, akik tavasz-
szal a Liva-malomnál dolgoztak, és mindent meg-
tettek a malom megmentéséért. Sajnos ebben az 
évben sem került tető a malomra, így most tovább 
pusztul. Lelkesedésem nem csügged, és remélem, a 
2016-os esztendő már nem egy megskalpolt épüle-
tet talál, hanem végre tető alá kerül a malom.
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agárdi jános
fidesz–kdnP, 4. sz. választókörzet

Mint új képviselő – a kezdeti útkeresés nehézségeit 
leszámítva – az elvégzett munkánkkal elégedett va-
gyok. A műfüves pályák, játszóterek, térrendezések 
elkészültek, szebbé, élhetőbbé tették a környezetet 
a közösségeknek, az itt élő embereknek. Ez min-
denképpen fejlődés az elmúlt időszakhoz képest.

Vannak tervek, amelyeket megfelelő pályázat ki-
írásakor csak „elő kell húzni”, és már indulhat is a 
munka. Remélhetően a bosszantó tervezői, bonyo-
lítói figyelmetlenségek miatti késedelmet már nem 
követi több probléma, és a Deák utcai orvosi ren-
delő építésének megkezdését már semmi sem aka-
dályozza meg. Ugyanez a helyzet az Észak-Pesti 
Kórház területén lévő 13. sz. épületnél is, az orvo-
si rendelő, rehabilitációs osztály kialakítása meg-
kezdődhet, mivel a terület másik 50 százaléka is a 
kerülethez került (sajnos csak az év közepén), ezért 
minden akadály elhárult a kivitelezés megkezdé-
se elől.

Komoly sikernek tartom, hogy elkészült a In-
Spirálház, melyben 200 forintért lehet mosatni, az 
épületben működő Pajtás Étteremben pedig 535 fo-
rintért kétfogásos menüből választhat minden ke-
rületi lakos. Úgy gondolom, ez minden szempont-
ból megmutatja a városvezetés szociális érzékeny-
ségét. 

Mindig van, hogy valami nem valósul meg, de ez 
csak serkenti a képviselőket, hogy ilyen minél ke-
vesebb legyen. A kitűzött célok első évben történő 
megvalósítása hiú ábránd, ehhez idő, pénz, szorga-
lom, megfelelő érdekérvényesítő képesség mellett 
hosszú, többéves munka kell. Természetesen van-
nak sikerek, szépítő útjavítások – korábbi fakivágá-
sok csúfító rönkjeinek eltávolíttatása, évek óta hú-
zódó gallyazások elvégeztetése, önerős járdaépíté-
sekre való biztatás –, ezek mind-mind a környezet 
szépítésére szolgálnak, amely lehet hogy nem nagy 
dolog, de az ott élők számára – különös tekintet-
tel arra, hogy ha évek óta vártak erre – igenis be-
csülendő.

Célom természetesen nem lehet más, mint to-
vábbra is szolgálni az embereket, megfelelni az el-
várásoknak, képviselni a választókerületemben élő 
polgárokat.

Csonka lászló
fidesz–kdnP, 5. sz. választókörzet

A XV. Kerület Rákospalota–Pestújhely–Újpalota 
5. körzet önkormányzati képviselőjeként legfonto-
sabb célként – a napi működés mellett – a kerü-
let folyamatos fejlődését tartottam, melyet rész-
ben meg tudtunk valósítani. Ehhez szigorú gazdál-
kodásra és a már elkezdett fejlesztések folytatásá-
ra volt szükség, melyhez a képviselők többségének 
együttműködése adta az alapot.

Megválasztásom óta nagyon fontosnak tartom a 
kapcsolattartást a lakossággal, akiknek telefonon, 
személyesen és e-mailben is rendelkezésére állok/
álltam ügyes-bajos dolgaik rendezésében. Minden 
hónap második péntekén tartom a fogadóóráimat 
a Csokonaiban, ahol már sokan kerestek fel segít-
séget kérve.

A körzetemben folyamatos feladatot a Főtáv Zrt. 
beruházása jelentett, hosszas tervezés után 2014 
őszén elindult a projekt. Az Újpesti és az Újpalo-
tai Hőerőmű összekötését két nagy átmérőjű csővel 
tervezte, melyet Rákospalotán az 5 sz. körzetben, a 
Pázmány Péter és a Dugonics utcában vezettek át. 
Már az építkezés során sok esetben kerestek meg a 
lakók, és a kivitelezők levonulása után is folyama-
tosan egyeztettem a lakók és a hivatal között a mi-
nőségi helyreállítás érdekében. Az önkormányzat 
vezetésébe dr. Pintér Gábor alpolgármester, a hi-
vataltól pedig Németh Tibor főosztályvezető nyúj-
tott segítséget, minden esetben a lakosság érdekeit 
szem előtt tartva.

A Taksony sor – Pázmány Péter utca – Wysocki 
utca sarkán található Istvántelki megálló környé-
kének rendezése a földdepó megszüntetése után is 
folyamatos feladatot jelent. A hivatallal napi kap-
csolatot tartok fennt a végleges megoldást kérve, 
mely a visszajelzések alapján napokon belül meg-
valósul.

Korábbi önkormányzati döntés eredményeként 
elindult az Eötvös utcai fasor telepítése. Dr. Pintér 
Gábor alpolgármesterrel felvettük a kapcsolatot az 
utca lakóival, mindenkit értesítettünk és a vissza-
jelzéseket megválaszoltuk. A lakók kérésére az ut-
cában személyesen is tájékoztatást adtunk. A lakók 
a legtöbb helyen elfogadták a magyarázatot, és vár-
ták az új utcakép kialakítását, melyre részben az el-
múlt napokban sor került. A visszajelzések alapján 
ez a projekt sikeresnek tekinthető.

legárd krisztián
dk, 6. sz. választókörzet

Az év végéhez közeledve ideje, hogy mindenki szá-
mot vessen azzal, mit ígért korábban a kerületiek-
nek, és abból mit tudott megvalósítani annak ér-
dekében, hogy jobbá tegye a mindennapjaikat.

A képviselő-testület több kihívással is szem-
benézett az idén. Az idei költségvetést számos 
egyeztetés után fogadtuk el annak érdekében, 
hogy biztosítani tudjuk a kerület intézményeinek 
működését. Akadtak olyan döntések, melyekkel 
a Demokratikus Koalíció képviselői nem minden 
részletében értettek egyet, így a Neptun iskola be-
zárásával sem. Bár az intézmény bezárása gazda-
ságilag sajnos indokolt volt, de annak megvalósí-
tása, a szülőknek történő kommunikációja mind-
annyiunk számára elfogadhatatlan.

Idén számos beruházás valósult meg a kerü-
letben. A Főtáv-vezetékek építése több körzetben 
is nagyon sok lakos életét nehezítette meg hóna-
pokon keresztül. A felmerült panaszokat számos 
bejárás és lakossági fórum alkalmával személye-
sen hallgattuk meg, és igyekeztük mindenre a le-
hető leghamarabb megoldást találni, melynek 
eredményeképp mostanra minden hiba elhá-
rult. 2015 szeptemberében átadták a InSpirálhá-
zat, mely azóta is segíti az itt élőket és színvona-
las programokkal járul hozzá a kerület kulturá-
lis életéhez.

Fontosnak tartom, hogy a körzetemben élők 
bármilyen problémával hozzám fordulhassanak, 
és megpróbálok mindig segíteni. Lakossági meg-
keresés nyomán építettek a Mozdonyvezető Óvo-
da előtt forgalomlassító elemet, az évek óta egyre 
rosszabb állapotban lévő Szent Korona Úti Általá-
nos Iskola kerítésének javítását is elvégezték. Jövő 
évben tervezzük a Wesselényi utcában és az Aulich 
utcai óvoda előtt forgalomlassító elemek építését, 
valamint a Bercsényi utca burkolatának cseréjét. 
Év közben több kiló illegális szemetet vitettünk el 
a körzet több pontjáról. A leírt munkák megvaló-
sulásában külön szeretném köszönetemet kifejez-
ni Német Tibornak, a Városüzemeltetési Főosztály 
vezetőjének.

Köszönöm mindenkinek, aki megtisztelt bizal-
mával! Kérem, hogy 2016-ban is forduljanak hoz-
zám bizalommal! Kívánok mindenkinek áldott, 
békés, boldog, szép karácsonyt! 
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vékás sándor
liberálisok, 9. sz. választókörzet

Joggal vártuk a 2015-ös esztendőtől, hogy végre a 
konszolidáció, az összefogás és a nyugodt építőmunka 
időszaka legyen. Reményünk javarészt igazolódott: a 
költségvetés széles körű támogatottsága mellett a ter-
vezett és futó projektek, beruházások elfogadottsága is 
csaknem általános a képviselő-testületben. 

2015 elsősorban a tervezés éve volt. Külön fókuszt 
kapott az Észak-Pesti Kórház hasznosítása, illetve az 
újpalotai gyorsvillamos, de megszületett több fontos 
fejlesztési program és előremutató koncepció is, a gaz-
daságélénkítéstől a területfejlesztésen és az egészség-
ügyön át egészen a közbiztonságig. 

A törvényi változások ugyanakkor rákényszerítet-
ték kerületünket néhány nem tervezett változtatásra, 
mint például a teljes segélyezés feladatának települé-
si szintre delegálása vagy az önkormányzati tulajdo-
nú vállalkozások kényszerű átalakítása. Emellett né-
hány elképesztően rossz vagy rosszul kivitelezett kor-
mányzati, esetleg egyszerűen csak fejünk fölötti, dön-
tés nehezítette az életünket, melyeknek köszönhetően 
időnkén csak rossz vagy még rosszabb lehetőségek kö-
zül választhattunk. Ezekben az esetekben jó lett vol-
na szélesebb körű egyeztetés, amelyre vagy idő, vagy 
lehetőség nem adódott, így előfordult, hogy a tökéle-
testől távoli megoldások születtek a legkisebb rosz-
sz elve alapján. Ha csak egyetlen kívánságom lehet-
ne a következő évre, az lenne, hogy ez a gyakorlat ne 
folytatódjon.

A 9-es újpalotai körzet képviselőjeként erre az évre 
a lehetőségek megismerésének feladata volt kitűzve. A 
találkozók, lakossági fórumok visszajelzései alapján 
a következő év – a vállalkozásfejlesztés kerületi szin-
tű beindítása mellett – Újpalota közbiztonságának 
növeléséről fog szólni, amelyben komoly partnerként 
számítok a lakóközösség valamennyi tagjára, a pol-
gárőr-szervezetekre, az „állatmentőkre” és dr. Balogh 
Róbert rendőrkapitány körzeti megbízotti csapatára.

2015-ben tanúi lehettünk polgármester úr küzdel-
mes és örömteli gyógyulásának, illetve egy rendkívül 
tragikus eseménynek: tiszteletre méltó  képviselőtár-
sunk hirtelen távozásának. Ezek az események rávilá-
gítottak az önkormányzati munka emberi vonatkozá-
sainak fontosságára és az egymással szembeni alázat 
kiemelt szerepére. A megkezdett munka folytatását 
ebben a szellemben ígérem meg az általam képvisel-
teknek, és kívánok kellemes és áldott ünnepet minden 
kedves olvasónak! 

báder györgy
fidesz–kdnP, 8. sz. választókörzet

A XV. kerület 8. számú választókörzet képviselő-
jeként a 2015. évet nem tartom sikeresnek abban 
a tekintetben, hogy a körzetben már évek óta is-
mert terveken kívül még említésre méltó fejlő-
dést nem tapasztaltam. A kezdeti problémákkal 
fűszerezett néhány hónap után – itt a költségve-
tés elfogadására gondolok – indulhatott meg az 
érdemi munka. 

Említésre méltó, hogy a testületen belüli el-
lentétes álláspontok összefésülése többé-kevésbé 
megtörtént, és az év második felében már érzékel-
hető volt az előrelépés lehetősége. Ennek tudha-
tó be, hogy a 2016-os évet – reményeim szerint – 
már sokkal kedvezőbb körülmények között kezd-
hetjük. Remélve azt, hogy a terveket nem csak a 
fiókban tartogatjuk, nem csak beszélünk róla. Itt 
az ÉPK-n belül a 13-as épületre (tüdőszűrő, Bezsil-
la-rendelő), a Deák utcai rendelőre és a Hősök úti 
rendelő felújítására gondolok. Az egyéb nagyívű 
tervekről csak akkor érdemes beszélni, ha a for-
rások biztosítva vannak, például sportcsarnok, 
uszoda. Szeretném érzékelni, hogy a kerületveze-
tés a kertvárosi körzeteket nem hátrányos hely-
zetűként kezeli. Egy kicsit – de talán nem is ki-
csit – jobban odafigyelve törődik Pestújhellyel és 
öreg-Palotával.

Ami a körzetemen kívül mindhárom kerület-
rész polgárait érinti, a civil szervezetek, illetve a 
lakosság és a kerületvezetés kapcsolatában mi-
nőségi javulást várok. Azt remélem a jövőt ille-
tően, hogy a civil szervezetek és az önkormány-
zat vezetésének kapcsolata jobb és eredményesebb 
együttműködést realizál. Ésszerűbb, a valós érté-
kek figye lembevételével alakul az együttműködés 
a következő években.

király Csaba
ráte, 7. sz. választókörzet

Visszatekintve a 2015-ös évre megelégedéssel álla-
píthatjuk meg, hogy a bíráló, ellenző véleményekre 
rácáfolva, folyamatosan működött a kerületet irá-
nyító politikai vezetés mind a polgármesteri, mind 
a képviselő-testületi szinten. Mind a költségvetés, 
mind a rendeletek elfogadása a szükséges egyezte-
tések után jelentős többséggel megszavazásra ke-
rült. Tehát a politikai megállapodás kiállta a gya-
korlat próbáját, aminek a kerület, annak minden 
intézménye, köztisztviselője, közalkalmazottja él-
vezte hasznát. 

Az előző ciklusban megkezdett fejlesztések foly-
tatását jónak értékelem, de a megvalósulásuk üte-
mével elégedetlen vagyok. Elsősorban a Bezsilla 
utcai körzeti orvosi rendelő új épületbe való átköl-
tözésére gondolok. Reméltem, hogy ez év szeptem-
berére átköltözhet a rendelő, de sajnos ez átcsúszik 
2016 szeptemberére. A jóváhagyott fejlesztések 
megvalósításának felgyorsításában mindenképp ja-
vulnia kell a hivatal apparátusának.

Előrelépésnek értékelem, hogy újra megindult 
kerületünkben a magántőke munkahelyteremtő 
beruházása. 2010 óta erre nem volt példa. Itt a Sie-
mens cég és az Origó filmstúdió (mindkét cégnél) 
több száz milliós beruházására gondolok, melyek 
2016-ban nemcsak elkezdődnek, de valószínűleg be 
is fejeződnek. A lakásépítés is megindul a Határ út 
és a lakótelep közötti területen a tulajdonos befek-
tető szándéka szerint.

2015-re kitűzött céljaimat részben sikerült csak 
megvalósítanom. Megvalósult a kerületi rendőrök 
számára kiirt lakáspályázat, melyet folytatni fo-
gunk. Ugyanakkor csak vontatottan és lassan való-
sul meg az üres lakások bérlőkhöz juttatása, pedig 
polgármester úrral közösen legalább az 50 százalé-
kát szerettük volna 2015-ben bérbe adni.
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bitvai nándor
fidesz–kdnP, 11. sz. választókörzet

Úgy gondolom, hogy a 2015. évben hozott képvi-
selő-testületi döntéseink többé-kevésbé megva-
lósultak. Elsősorban gondolok a kerület „gigabe-
ruházására”, a Zsókavár III. ütem befejezésére, a 
InSpirálház átadására. Ez egy két cikluson áthú-
zódó projekt volt, amely ebben az évben vált tel-
jessé. Örülök annak, hogy az önkormányzat és 
a hivatal munkája tovább javult (ezt a lakossági 
visszajelzések is tükrözik) és hatékonysága sta-
bilizálódott.

Sokat várok a közterület-felügyelet, illetve a 
Rendészeti Osztály átszervezésétől, amely így ha-
tékonyabban tudja a munkáját végezni a kerület 
közbiztonsága érdekében. Lesz gazdája a kerület-
nek éjszaka is, s ez növeli a közbiztonságot. Jó ér-
zés, hogy a kerületi civil egyesületeket, nemzeti-
ségi önkormányzatokat, egyházakat, sportegye-
sületeket változatlan formában tudtuk támogat-
ni, mint 2014-ben. 

Nagy feladatokat határoztunk meg ebben az 
évben, azt, hogy a ciklus végére (2019) anyagi 
erőforrásainkhoz mérten elkezdjük megvalósíta-
ni az újpalotai Fő tér és az Észak-Pesti Kórház új-
jáépítését. Remélem, 2019-re elkészül a kerület 
Sport- és Kulturális Központja Rákospalotán. Ez 
lenne számomra talán a legnagyobb siker.

És végezetül egy-két gondolat az önkormány-
zati képviselők és a lakosság kapcsolatáról. Úgy 
látom, hogy ezen a téren van mit javítani, de eh-
hez nemcsak a képviselő, hanem a lakosság akti-
vitása is fontos. Több olyan fórumot kell szervez-
ni, amely az emberek hétköznapi problémájával 
foglalkozik.

Még a ciklus elején vagyunk, de úgy látom, 
hogy kialakult a ciklus végéig elvégzendő felada-
tok tömege. Ennek a feladatnak szeretnék megfe-
lelni. Minden kedves újságolvasónak áldott kará-
csonyt és boldog új esztendőt kívánok.

tóth jenőné
dk, 10. sz. választókörzet

Véleményem szerint kerületünk a választási küz-
delmek és az azt követő nehézségek után, az együtt-
működési megállapodást követően működésében 
és szervezeti felépítésében is stabilizálódott. Szinte 
országosan egyedinek mondható felállás alakult ki, 
a baloldali összefogás eredményeképpen a Demok-
ratikus Koalíció jelöltjeként ellenzéki polgármeste-
re és többségi kormánypárti fideszes testülete lett a 
kerületnek. Ily módon a választók döntése megha-
tározta a kerület jövőbeni fejlődésének irányát. Az 
előző ciklusban kitűzött fejlesztési célok és hangsú-
lyok, tárgyalások, ésszerű érvelések, megállapodá-
sok következében is csak valamelyest változtatha-
tók. A kormány az önkormányzatok önállóságát sok 
tekintetben megnyirbálta, döntései következtében 
ezért az önkormányzatoknak számos esetben csak 
végrehajtó szerep jut.  

A fejlődés szempontjából kiemelkedő jelentő-
ségűnek tartom, hogy a tulajdonosi viszonyok ren-
dezése után elkezdődhet az Észak-Pesti Kórház 
területének rehabilitációja, amelyet azonban sa-
ját erőforrásból, kormányzati segítség nélkül még 
hosszú távon is nehezen elképzelhető megvalósí-
tani.

Lakótelepi önkormányzati képviselőként nagy 
problémaként érzékelem, hogy az uniós források 
más régiókba történő átcsoportosítása miatt a pa-
nelfelújítási program megtorpant, illetve szinte tel-
jesen leállt, amely a jelentős számú elavult lakásál-
lomány további romlásához vezet.

Jelentős eredménynek tekintem, hogy a szűkös 
anyagi lehetőségek ellenére nem csökkentettük a 
szociális juttatásokra szánt keretet, ésszerű átcso-
portosításokkal igyekszünk gondoskodni a rászo-
rultakról.

Ennek ellenére a Szociális Bizottság alelnöke-
ként és képviselőként is megdöbbenve tapasztalom, 
hogy igen nagymérvű az elszegényedett egyedülál-
lók és családok száma a kerületben, akik a túlélé-
sért küzdenek. A járdák állapota és a parkolási gon-
dok eltörpülnek az egyéni tragédiák mellett.

Ezért fő célomnak tekintem az eltitkolt és szé-
gyellt szegénységben élő emberek megtalálását és 
krízishelyzetük legalább részbeni megoldását a ke-
rületben igen jól működő szociális intézményi háló-
zat összehangolt segítségével.

victorné dr. kovács judit
fidesz–kdnP, 12. sz. választókörzet

A szociális területen 2015 a kerületben is változá-
sokat hozott a támogatási rendszer átalakulásával. 
Márciustól járási szintre került valamennyi jövede-
lemkompenzáló támogatás, köztük az aktív korú-
ak ellátása, az időskorúak járadéka, az ápolási díj, a 
közgyógyellátások, valamint az egészségügyi szol-
gáltatásokra való jogosultság. Örömömre a kerü-
letben a gondoskodás területei nem csökkentek. A 
szociális központ, a InSpirálház szeptemberi átadá-
sával, a Zsókavár utcai projekt III. szakaszának le-
zárásával új lehetőségek nyíltak. A közösségi moso-
da kedvező árú szolgáltatását a kezdetek óta sokan 
veszik igénybe, hasonlóan az Pajtás Étteremhez, 
ahol önköltségi áron választhat minden kerületi la-
kos a napi menükből, a közösségi étkeztetés keretei 
között. A kerület hosszú várakozás után idén ügye-
letes gyógyszertárral is gazdagodott.

Remélhetően ezen szociális lehetőségek az 
egészségügyi területtel kibővülve, a hosszabb távú 
tervek szerint a volt Észak-Pesti Kórház területén a 
jövőben kiegészülnek. A koncepció alapján a hely 
lehetőséget biztosíthat idősellátás, rehabilitáció, 
egynapos sebészet, nyugdíjas- és „fecskeház”, ér-
telmi fogyatékosok számára támogatott lakhatás és 
többek között uszoda megvalósítására. 

Az Észak-Pesti Kórház területének fejleszté-
se két épülettel elkezdődött az idén, s a koncepció 
mentén folytatódhat. Ezen terv mellett előrelépés 
történt az Újpalota Fő terén tervezett Közösségi 
Ház, a Bányász parkba tervezett Sport- és Rendez-
vényközpont megvalósulása irányába is. 

Az Egészségügyi, Szociális és Esélyegyenlőségi 
Bizottság elnökeként, képviselőként örülök, hogy 
az önkormányzat szociális ellátórendszerén keresz-
tül, támogatási formáival, önkormányzati lakáspá-
lyázataival, bérlakásaival sokak helyzetén tudott, 
ha nem is egészben, de részben segíteni vagy enyhí-
teni idén. Köszönöm a kerületi intézményeink dol-
gozóinak kiváló szakmai munkáját és empatikus 
hozzáállását, és köszönöm a bizalmát minden ke-
rületi lakosnak, aki képviselőjéhez, a bizottsághoz 
vagy az önkormányzat munkatársaihoz fordult, s 
nehéz élethelyzetét megosztotta velük.
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tóth imre
mszP, 14. sz. választókörzet

Az elmúlt év nem a változás éve volt, sajnos semmi 
nem változott! A polgármester és a Fidesz között 
megkötött együttműködési megállapodás meg-
határozta a kerület működését, továbbra is a Fi-
desz irányít. Sokszor a hivatal sem tudja, kihez is 
kell igazodni. A Fidesz–Jobbik–DK–Liberálisok–
Együtt–PM–RÁTE által alkotott nagykoalíció min-
dent megszavazott, amit a megkötött alku megkí-
vánt. Egyeztetni sem kell, csak szavazni. 

Nem törődve a szülők és a gyerekek tiltakozá-
sával, „gazdaságtalan működésre” hivatkozva be-
zárták a körzetemben lévő Neptun iskolát. Miután 
nagy nehezen kiderült, hogy kínai iskola létesül a 
bezárt iskola helyén, az önkormányzat újra vállalta 
az üzemeltetést. Szégyen!  

A kerületünket érintő fejlesztések, pályázatok 
csak a jobboldal felügyeletével és irányításával tör-
ténhet. A szükséges források biztosításához azon-
ban már asszisztálhatnak szavazatukkal a többiek 
is. A beígért kormányzati források és támogatások 
még csak papíron léteznek, a tervekre viszont már 
sok millió forint elköltésre került. 

Az MSZP, mint az egyetlen baloldali és ellenzé-
ki párt a képviselő-testületben, eddig sem és a jö-
vőben sem támogat olyan előterjesztéseket, melyek 
nem veszik figyelembe az itt élő emberek vélemé-
nyét. Nem a háttérben megkötött alkuk mentén vé-
gezzük a munkánkat. 

Képviselőként támogattam és megszavaztam 
minden olyan kezdeményezést és előterjesztést, 
amely a kerület fejlődését, a munkát, a munkahe-
lyek védelmét és az emberek iránti szolidaritást he-
lyezték előtérbe. A fogadóóráimon sokan felkeres-
tek Önök közül, problémákkal, véleménnyel, ta-
náccsal, ami nagy segítséget nyújtott a munkám-
ban. Köszönet ezért. Kérem, hogy a jövőben is 
forduljanak hozzám bizalommal! 

Végezetül engedjék meg, hogy minden kerüle-
ti lakosnak kellemes ünnepeket és boldog új évet 
kívánjak!

bencsics lászlóné
fidesz–kdnP, kompenzációs lista

A képviselő-testület 2014. októberi megalakulá-
sától tapasztalható kezdeti nehézségeket követően 
eredményesnek tekintem a 2015. évet. A kerület ér-
dekében történő felújítások folytatódtak, és remé-
nyeim szerint ez az irány a jövőben sem változik. 
A kerület problémáit csak közös munkával lehet 
eredményesen megoldani. Problémák persze min-
dig adódnak, ezekkel szembe kell nézni. 

A kerület fejlődése folyamatos. Természetesen 
összhangba kell hozni a vágyakat és a lehetősége-
ket, melynek többnyire pénzügyi korlátai adódnak. 
A feladat ezek feloldása, összehangolása, hogy a 
nyertes – lehetőleg minden esetben – a kerület la-
kossága legyen.

A tervezett nagyobb terjedelmű felújítások, be-
ruházások nem egy év feladatai. A tervezések, en-
gedélyek, lakossági egyeztetések, a források elő-
teremtése sok időt követel, és nem mindig sikerül 
időben megoldani. Ez sokszor az engedélyezési el-
járások lassúsága, körülményességének következ-
ménye. A másik gát a szükséges pénz előteremtése, 
hiszen a kerület forrásai végesek. 

2014-től nem egy konkrét körzet felelőse va-
gyok, így tágabb lehetőségem van bármilyen té-
mával, illetve a kerület bármelyik problémájával 
foglalkozni. Igen gyakran keresnek meg szociális 
problémákkal is, melyen – a lehetőségeimhez ké-
pest – próbálok segíteni. Sajnos az ilyen ügyekben 
hozzám fordulók száma nem csökkent ebben az év-
ben sem. Sokszor segít a beszélgetés vagy kisebb 
ügy elintézése is, ha a magány a legfőbb gond.

A Pénzügyi és Költségvetési, Tulajdonosi és Va-
gyongazdálkodási Bizottságának elnökeként – a bi-
zottság tagjainak munkájára számítva – szeretnék 
sikerrel dolgozni. Célom – mint az előző négy évben 
is – szolgálni a kerület fejlődését, az itt élők körül-
ményeinek javítását.

móricz eszter
mszP, 13. sz. választókörzet

Tisztelt Lakótársak! Kedves Barátaim!
A közelgő karácsonyi ünnepek és új év alkalmá-

ból köszöntöm Önöket. Mint önkormányzati képvi-
selő ez alkalommal nem akarok az önkormányzati 
munkáról tételes számvetést csinálni, nem akarom 
felsorolni a gondokat, hibákat – van bőven – és az 
eredményekkel sem büszkélkednék – lehetne sok-
kal több is. Ígérgetni, fogadkozni sem áll szándé-
komban. Eddig sem tettem. Csak remélni tudom, 
hogy az elmúlt 2015-ös év sem volt rosszabb a várt-
nál senki számára, hogy a gondok, bajok ellenére az 
emberek többsége, ha szerényen is, de boldogult, 
talán gyarapodott is, és több volt az örömteli köny-
nyebb nap, mint a nehezebb, öröm nélküli.

Szerény lehetőségeimen belül igyekeztem tenni 
azért, hogy az itt lakóknak könnyebb legyen itt élni. 
Ha ez valamilyen mértékben sikerült, örülök neki.

Ha a 2016-os évre kívánhatnék valamit kerüle-
tünknek, felsorolni sem lenne könnyű. Megvalósí-
tásban pedig közös feladataink is lennének, lesz-
nek. 

Gyorsítsuk meg a kerületi fejlesztéseket!
Valósuljon nem végre közlekedési útjaink – az 

Erdőkerülő út, Zsókavár utca, Epres sor és Mogyo-
ród útja – felújítása, folytatódjon a térfigyelő rend-
szer bővítése, épüljön meg a Deák utcai orvosi ren-
delő.

Kezdődjön meg végre a volt Észak-Pesti Kór-
ház ütemes fejlesztése, a többi közül most ezeket 
kiemelve.

Fejlődjenek tovább gyermek-, oktatási és egész-
ségügyi intézményeink. Kapjanak méltó fizetést, 
megbecsülést az ott dolgozók. Jobban, eredménye-
sebben kell támogatni a boldogulásukat kereső, 
ezért tenni is akaró embereket, családokat. Oko-
sabban, nagyobb figyelemmel kell támogatni az 
arra rászorulókat törekvéseikben és közvetlenül is. 
Biztosítsunk minél élhetőbb körülményeket Rákos-
palota, Pestújhely, Újpalota lakosságának.

Ebben, ezekben a munkákban várok én jó és 
eredményes együttmükődést valamennyiünk javá-
ra. Én készen állok a 2016-os évben is.

Kedves Lakótársak! Áldott, békés karácsonyi 
ünnepeket és boldog új évet kívánok.
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dr. matlák gábor
liberálisok, kompenzációs lista

Az idei év elejére lecsitultak a tavalyi politikai vi-
harok, a képviselő-testület két legnagyobb, addig 
szemben álló frakciója megállapodást kötött a ke-
rület működőképességének helyreállítása és fenn-
tartása érdekében. Az év tapasztalatai azt mutat-
ják, hogy ez a megállapodás többé-kevésbé bevál-
totta a hozzá fűzött reményeket, a pártpolitikai ala-
pú ellenségeskedést a legtöbb esetben felváltotta a 
közös munka. Az önkormányzat futó projektjei to-
vább folytatódtak, a költségvetés elfogadása és vég-
rehajtása rendben zajlott, a gazdálkodás fegyelme-
zett és átlátható. Ez a rendszer még egy olyan, nem 
várt próbatételt is kiállt, mint a polgármester hosz-
szú betegsége. 

A kormányzati szinten zajló politikai ámokfu-
tás kerületünket sem kíméli. A Neptun utcai iskola 
bezárása a kerület lakóinak, de akár a kerület kép-
viselőinek megkérdezése nélkül ilyen, kívülről ger-
jesztett konfliktus volt. Amikor egy ilyen kérdés 
előkerül, a pártpolitikai árkok hirtelen újra feltűn-
nek, de szerencsére az indulatok helyét hamar átve-
szi a közös munka miatti egymásrautaltság. 

A kerület két liberális képviselőjének egyikeként 
megválasztásom óta a különböző politikai csopor-
tok megbékélésén igyekszem dolgozni, aktív tag-
ja vagyok a polgármestert támogató frakciónak. A 
Jogi és Ügyrendi Bizottság elnökeként olyan bizott-
ságot vezethetek, ami a pártpolitikai szempontokat 
teljesen félretéve dolgozik a döntések törvényes-
ségéért és szakszerűségéért. Korábbi, tizenöt éves 
képviselői tapasztalataimat próbálom ezen célok 
szolgálatába állítani.

szilvágyi lászló
lmP, kompenzációs lista

Ez az év érdekes volt szűkebb hazánk szempont-
jából. Csak kapkodjuk a fejünket ilyen olyan ha-
talmas beruházások, vállalkozásfejlesztés, ter-
vezési összegek hallatán, azonban valós előrelé-
pés nem sok mindenben történt, sőt bizonyos te-
kintetben hátraléptünk. Iskolát, óvodát, bölcsődét 
zárt be az országban egyedüliként nálunk műkö-
dő „Gyurcsány–Orbán” kísérleti „gigakoalíció”. La-
kosságunk tovább csökkent, és a sokáig áhítozott 
Észak-Pesti Kórház megszerzése sem lesz sikertör-
ténet, mert az állam cselesen visszaadta a tulajdon-
jogot, de az országgyűlési képviselőnkön keresztül 
az állam szeretné megmondani, mi legyen benne. 
Vagyis tovább rombolták az önkormányzatiságot, 
egyszerű végrehajtó elöljárósággá silányítják las-
san őket, ez a szomorú valóság.

Ami örömmel tölt el, hogy egyre több valóban 
civil csoportosulás kezd csírázni a kerületben. Bár 
nagy a nyomás, hogy az ambivalens módon poli-
tikával foglalkozó civil szervezetek bekebelezzék 
őket, de ellenállnak, és próbálnak megállni a sa-
ját lábukon. Ez borzasztóan fontos, mert a mostani 
maffia-pókhálószerű feudális rendszert csak új, ci-
vil alapú szerveződések válthatják le, és le is fogják 
a közeli jövőben.

Amit hiányolok az apró, de nagyon fontos min-
dennapi problémák kezelése. Hatalmas horderejű 
dolgokat terveznek a kerület igazi vezetői, de emel-
lett nem veszik a fáradságot apró dolgok kezelésé-
re. Emlékezzünk csak, terveztünk tízmilliókért Fő 
teret, Rákospalota városközpontot, sportcsarno-
kot, de zebrát a kiserdőhöz nem tudunk összehoz-
ni 25 éve.

Én teszem a dolgom azon ígéretek mentén, me-
lyeket a választóinknak tettünk. Néha persze rosz-
szabb pozíciót jelent az egyenes és megvásárolha-
tatlan hozzáállás, sokszor bosszút is áll a hatalom a 
kellemetlen kérdésekért, de ez már csak ilyen sport. 
Mikor LMP-s képviselő lettem, tudtam, hogy ez 
lesz a sorsom. Cserébe viszont minden reggel nyu-
godtan nézhetek a tükörbe és nyugodtan is alszom. 
Ígérem, ez nem fog változni, és egy jobb jövő remé-
nyében kívánok békés boldog karácsonyt, valamint 
boldog új évet a kerület minden lakójának.

bodó miklós
jobbik, kompenzációs lista

Mivel a bizottságok 2014 decemberében alakultak 
meg, mondhatjuk, hogy a tényleges munka 2015-ben 
kezdődött. Pozitívumként éltem meg, hogy a kerület-
nek javát szolgáló kérdések jelentős részét pártpoliti-
kától mentesen meg tudtuk tárgyalni. 

A legnagyobb kudarcnak a Neptun iskola bezárá-
sát látom. Emellett, bár többször tárgyaltuk az Újpa-
lota–Astoria felszíni kötöttpályás kapcsolat ügyét, lát-
ványos előrelépés nem történt az ügyben, ami elsődle-
gesen nem a kerületünkön múlik. Nem kaptunk kielé-
gítő választ az év eleji botrányos közvélemény-kutatás 
körülményeiről, amely a polgármester és az ezt a kér-
dést szőnyeg alá seprő képviselők felelőssége.

Új képviselőként természetesen a Monostori Zsolt 
által megkezdett munkát folytatom, ebben a Jobbik 
részéről semmi változás nem lesz. Miután listás man-
dátummal rendelkezünk, így a teljes lakosság érdekeit 
fogom képviselni, mint ahogy eddig is tettük lehetősé-
geinknek megfelelően. A képviselői munkám során a 
Jobbik programjának képviselete természetes felada-
tom, így mindent meg fogok tenni többek között a köz-
biztonság javításáért. Fontos feladatnak látom továb-
bá a kerületben élők egészségügyi ellátásának és szo-
ciális helyzetének javítását, valamint a munkahelyek 
számának növelését.

† monostori Zsolt (1955–2015)
jobbik

Az összeállítást szerkesztette: Jónás Ágnes
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kis vendégillemtan

meghitt pillanatok, zajos 
mulatságok

karácsony a legmeghittebb ünnep a keresztények éle-
tében világszerte. minden családnak megvannak a sa-
játos hagyományai, azonban elődeink ősi szokásainak 
egy része átalakult vagy épp feledésbe merült. 

Ádám és Éva napja, karácsony vigíliája de-
cember 24-e. Az adventi időszak utolsó nap-
ja, de egyben a karácsony kezdete is. Dologtil-
tó napnak számított, csupán a takarítást és a 
sütés-főzést engedélyezték. Régen a katolikus 
egyház szigorú böjtöt rendelt el erre a napra, 
amelyet az éjféli miséig be kellett tartani. 

Elsődleges éteknek az egész kenyér és a ka-
lács számított, hogy egész esztendőben legyen 
belőle. Népszerűek voltak még karácsonykor 
a hüvelyesek, valamint a sült tök és újabban 
a hal, melyek a következő év pénzbőségét kell 
hogy biztosítsák. 

A karácsonyi ünnepkör nélkülözhetetlen 

jelképe a fenyőfa, az első hazai karácsony-
fát Brunszvik Teréz állította 1824-ben német 
mintára. Kezdetben almával, dióval, ostyával, 
mézes süteménnyel és cukorral díszítették. 

A betlehemezés a magyar paraszti ha-
gyomány egyik legismertebb és legnépsze-
rűbb dramatikus népszokása, melyet manap-
ság is szívesen játszanak el a gyerekek és fel-
nőttek egyaránt. A pásztorjátékon kívül a re-
gölés, vagyis a jókívánságok köszöntése is 
fontos szerepet játszik a téli ünnepkör rítu-
sában. Míg a karácsony a bensőséges pillana-
tokról szól, a szilveszter és az újév már a zajo-
sabb mulatságokról híres. A tánc, zene és a la-
komák mellett előtérbe kerülnek a babonák és 
a következő sikeres új év reményében számos 
fogadalmat teszünk. 

Ünnepekről bővebben a mek.niif.hu olda-
lon olvasható.                                                    B. I.

Ünnepek alkalmával egy asztalhoz ülünk a barátaink-
kal, rokonainkkal, és közös étkezéssel, beszélgetés-
sel töltjük az időt. azonban az, hogyan viselkedjünk 
egy-egy vendégség alkalmával, már korántsem olyan 
egyértelmű. 

Például nem ülhetünk addig asztalhoz, amíg 
a házigazda hellyel nem kínál. Ha kaptunk 
szalvétát, bontsuk szét és terítsük az ölünkbe. 
A szalvéta nem bébielőke, arra szolgál, hogy 
szánkról és állunkról a kis morzsákat letö-
röljük. Tökéletesen elfogadható, ha bort vagy 
bármely más szeszes italt visszautasítunk. Az 
elhárítás megerősítéseként tenyerünket egy 
pillanatra a poharunk fölé emelhetjük. 

Még ha a házigazda fel is szólít minket, 
hogy a kiszolgálás után kezdjünk enni, illik 
megvárni, míg néhány más vendég is megkap-

ja az ételt. Általános szabály, hogy az evőesz-
közök a fogások sorrendjében helyezkednek el 
a tányér mellett; mindig a szélsővel kezdjünk. 
A legáltalánosabb evőeszközpáros a kés és a 
villa. A kést csak az ételek vágására használ-
juk, valamint arra, hogy a lefelé fordított vil-
lára rásegítsük az ennivalót. Nem használha-
tó az ételek lapátolására, és sohasem vehető a 
szájba. A villát nem szabad átvenni a jobb kéz-
be, és vágni vele az ételt. A villát és a kana-
lat használhatjuk magában is, de a kést nem! 

Étkezés közben, ha kisebb szünetet tar-
tunk, az evőeszközt helyezzük a tányérra, ne 
az asztalra; az étkezés végén pedig rakjuk a 
tányér közepére, szárait jobb oldalra fordítva. 
A témáról bővebben az etikett.gportal.hu ol-
dalon olvashat.

(beres)

mézeskalács-recept
Hozzávalók:
30 dkg finomliszt
3 evőkanál méz 
10 dkg porcukor
1 teáskanál szódabikarbóna 
5 dkg vaj
1 tojás 
1 tojássárgája
mézeskalács-fűszerkeverék

A lisztet, porcukrot, szódabikarbónát és a fűszert összekeverjük. 
A vajat és a felmelegített mézet belerakjuk, hozzáadjuk a tojást 
és a sárgáját, majd elkeverjük és dagasztjuk. Kicsit állni hagyjuk, 
ezután 3-5 mm vastagra nyújtjuk, kiszaggatjuk és sütőlemezre 
tesszük. 180 Celsius-fokon sütjük 5-8 percig.
Ha kihűlt, cukros tojáshabbal díszíthetjük. Fémdobozban, üveg-
ben tároljuk egy-egy almaszelettel, mely puhává és aromássá va-
rázsolja!
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a képen látható kisálla-
tok közül melyik nermál?
fejtsd meg a rejtvényt! A 
választ küldd el zárt borí-
tékban levelezési címünk-
re (XV Média Kft., 1615 
Bp., Pf. 155) vagy add le 
a szerkesztőség részére 
a Bocskai utca 1–3. szám 
alatt. A  borítékra írd rá 
„garfield különszám”. 
a beküldési határidő: 
2016. január 20.
A helyes választ beküldők 
között kisorsolunk egy 17. 
garfield Különszámot.
A legfrissebb különszám 
decembertől kapható az új-
ságosoknál, vagy megren-
delhető a DRIZE kiadótól. 
www.garfieldmagazin.hu

garfield rejtvény
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karácsonyi gondolatok

magányos szenteste

vitai attila tiszteletbeli kanonok plébános pontosan 25 éve 
építgeti, gondozza és vezeti a rákospalotai máv-telepi jé-
zus szíve Plébániát. a jubileum alkalmából arra kértük, hogy 
a karácsonnyal kapcsolatos gondolatait ossza meg az olva-
sóinkkal.

– Hogy szakrális vagy emberi ünnep-e a kará-
csony? Ezt nem szabad így szétválasztani – magya-
rázza a plébános. – Az ünnepnek ugyanis az a lé-
nyege, hogy Isten emberré lett, kisfiúként megszü-
letik és belép a világunkba, ahol 33 évet tölt el, és 
rendkívül humánusan bánt minden emberrel. 

„Nem akkor kezdődik az emberré válás, hogy a 
majom lejön a fáról, hanem hogy a homo sapiens 

felnéz Jézusra” – idézett egy ide illő gondolatot a 
plébános, aki a mai ember karácsonyvárását kari-
katúrával jellemezte.

Egy újságban láttam ezt a találó rajzot. A kis Jé-
zus jászolát ajándékokkal pakolták meg, és a jászol 
mellett ott rugdalózik az ajándékok miatt kiszorult 
síró kisded. Ma az emberek arra fókuszálnak, hogy 
bevásároljanak, hogy mindent megvegyenek, nem 
pedig arra a meleg érzésre, arra a szeretetre, mely-
ről ennek az ünnepnek szólnia kellene – vallja Vi-
tai Attila.

Az egyházi értelemben vett új év az advent első 
vasárnapjával kezdődik, és vezet az egyik legna-
gyobb ünnepünkhöz, a karácsonyhoz. A kis Jézus 

megszületésének ünnepe az egyházi emberek szá-
mára is kiemelt esemény, melyet hosszas előkészü-
letek előznek meg.

– Az advent lelki rákészülés. Ahogy egyre több 
gyertya ég a templomban, úgy egyre melegebb és 
egyre fényesebb lesz minden – emeli ki az atya. – 
Az ünnepek előtt a hívek díszítik fel a templomot, 
ez már hosszú évek óta így szokás.

Vitai Attila plébános, bár a családja is a MÁV-te-
lepen lakik, egyedül, felkészüléssel tölti a szentes-
tét. Számára ugyanis az éjféli mise az est fénypont-
ja, amikor fogadott családjával, az egyházközösség 
híveivel Jézus eljövetelét ünnepli.

Riersch Tamás

karácsony a szeretet ünnepe. sajnos azon-
ban sok embernek a közelgő esemény nem 
az év egyik legboldogabb, hanem a legne-
hezebb időszakát jelenti. azt, amikor a szo-
kásosnál is jobban fáj a tény, hogy egyedül, 
szerettei nélkül kénytelen élni. nem véletlen, 
hogy az évnek ebben a szakában fordul elő a 
legtöbb öngyilkosság.

  
Mit tehetnek ők, a magányosan ka-
rácsonyozók? – Ha vannak barátaik, 
kedves ismerőseik, akik hasonló ci-
pőben járnak, érdemes beszélni velük 
arról, hogy valamelyiküknél töltsék 
együtt az ünnepeket. Ha járnak vala-
milyen közösségbe, például templom-
ba, klubba, érdeklődjenek utána, ott 
szerveznek-e valamilyen ünnepséget – 
tanácsolja Kollár Emese pszichológus.

Amennyiben nem sok esélyt lá-
tunk arra, hogy társaságot szervez-
zünk magunknak, keressük fel azo-

kat a közösségeket, amelyeknek tag-
jai nálunk is rosszabb helyzetben 
vannak. A hajléktalanokkal foglal-

kozó vagy egyéb karitatív szerveze-
tek egészen biztosan örülnek a segí-
tő kéznek.

Akik ilyet nem szívesen vállalná-
nak, és megtehetik, elutazhatnak va-
lahová. Egy szállodai karácsony jóval 
kevésbé magányos, ráadásul a törő-
dés jobb kedvre hangol és még új ba-
rátságok is születhetnek.

– Ha mindenképpen otthon, egye-
dül vagyunk kénytelenek tölteni az 
ünnepeket, igyekezzünk a lehető leg-
jobbat kihozni belőle. Emlékezzünk 
korábbi, boldog karácsonyokra, sze-
rezzünk be egy jó könyvet, filmet, főz-
zünk valami finomat, teremtsünk me-
leg, barátságos hangulatot, ünnepi 
fényekkel és illatokkal – javasolja a 
szakember.                                      Sz. A.
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Újpalotán szeptember 25-én nyílt meg az új szo-
ciális szolgáltatóközpont. Az InSpirálházban egy 
helyen található a helyi családsegítő szolgálat, a 
munkanélküli fiatalok tanácsadója, valamint kö-
zösségi varroda, mosoda és étterem is helyet ka-
pott az épületben. A mosodában egy mosás ára 
200 forint, amely magába foglalja a mosó- és öb-
lítőszert is, a szárítás szintén 200 forintba kerül. 
A mosatás befejeztéig számítógépen lehet dol-
gozni, melynek használata óránként 100 forint-
ba kerül. A varrodát hétfőn, szerdán és pénteken 

8-tól délután 4-ig, kedden és csütörtökön pedig 
11-től este 7-ig lehet igénybe venni.  n

spirális közösségi erő

szociális étkezés

A Pajtás Étterem megújult környezetben, egészséges ételekkel 
várja a kerületi lakosokat. Az étkezést hétfőtől péntekig 11 és 
délután 3 óra között minden kerületi lakos igénybe veheti napi 
535 forintért a személyi igazolvány és a lakcímkártya bemuta-
tásával.  n

tréning álláskeresőknek

Az álláskereséssel kapcsolatos tájékoztatásban kiemelt szere-
pet vállal városrészünkben az ESZI Újpalotai Családsegítő Szol-
gálat Munkanélküli Fiatalok Tanácsadó Irodája. Az iroda szak-
emberei évente több alkalommal szerveznek tanácskozásokat, 
börzéket.  n

művészettel az elfogadásért

Kétnapos Speciális Művészeti Fesztiválon a kü-
lönféle művészeti csoportokban tevékenykedő fo-
gyatékossággal élő társaink mutatkoztak be május 

15-én és 16-án a Fő téren, valamint az Újpalotai kö-
zösségi Házban. A programban a helyi Értelmi Fo-
gyatékosok Napközi Otthona is szerepet vállalt.  n

Palota-támogatások

A XV. kerületi önkormányzat olyan támogatási formákkal, mint a Pa-
lota adósságcsökkentési, ápolási, gyermekétkezési, gyógyszertá-
mogatás, lakhatási vagy temetési támogatás segíti a városrészben 
élők mindennapjait. Mindemellett rendkívüli gyermekvédelmi és te-
lepülési támogatást, valamint kamatmentes kölcsönt igényelhetnek 
a rászorulók. Ezenkívül rendszeres gyermekvédelmi kedvezmény, 
helyi támogatás, köztemetés, Start plusz XV. kiegészítő befizetés és 
újszülöttek támogatása is igénybe vehető a kerületiek számára.  n

lakhatási támogatások
A kerületben található ingatlanok megvásárlásához, építésé-
hez, korszerűsítéséhez, vagy az ingatlan életveszélyes álla-
potának elhárításához nyújt segítséget az önkormányzat ka-
matmentes kölcsön, illetve vissza nem térítendő támogatás 
formában. Az első lakás vásárlása és építése esetén 1 000 000, 
korszerűsítésnél 500 000, egyéb esetekben 600 000 forintot ad, 
azzal a feltétellel, hogy a támogatás mértéke nem haladhatja 
meg a vételár 20 százalékát vagy az építkezés, korszerűsítés 
összegét.  n

otthonteremtés
Az önkormányzat lakásvásár-
láshoz nyújt segítséget olyan 
fiatal házaspároknak, ahol a 
házastársak egyike sem töltöt-
te be a negyvenedik életévét. 
Egyösszegű és vissza nem té-
rítendő támogatás összege há-
rom- vagy többgyermekes há-
zaspár esetében 800 000, 
kétgyermekes házaspár eseté-
ben 600 000, egygyermekes há-
zaspár esetében 400 000, gyer-
mektelen házaspároknál pedig 
200 000 forint.  n
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szűrések

Harmadik éve tartanak már ingyenes egészségügyi szűrővizsgá-
latokat a Rákos úti Szakrendelőben. A 2015-ös esztendőben az 
orvosok vérnyomást, EKg-t, bőrelváltozásokat, anyajegyet, me-
la nomát, bőrrákot, érszűkületet, dementiát, illetve emésztőszer-
vi és szájüregi rákot szűrtek.  n

leszokni a dohányzásról

Idén is folytatódott a XV. Kerületi Tüdőgondozó 
dohányzásleszoktató programja. A jelentkezők 
csoportos foglalkozások keretében pszicholó-

gus segítségével próbálkozhattak megszaba-
dulni a kiemelt halálozási oknak számító függő-
ségüktől.  n

egészségnapok

Májusban és novemberben ismét Egészségnapot rendeztek a Rá-
kos úti Szakrendelőben és a Zsókavár úti gyerekrendelőben.  n

az év szervezeti egysége
Az idei Semmelweis-napon „Az év szervezeti egysége” kitünte-
tésben részesült a Rákos úti Szakrendelő fizikoterápia osztálya. 
Az osztály idén új, a gyulladásos vagy ízületi betegségek haté-
konyabb gyógyítására alkalmas lézergépet is kapott, melyből 
mindössze kettő van az országban.  n

elismerés 
A Média az orvosokért pályázat ke-

retében Astellas-díjra jelölték, és az 
orvosi diagnosztika kategóriában az 

Év orvosa díjjal ismerték el a 
Rákos úti Szakrendelő kar-

diológus szakorvosá-
nak, dr. Nagy Margitnak 
a munkáját.  n

évfordulók

A kerület legidősebb házior-
vosa, dr. Oláh Lajos még min-
dig aktív szereplője a helyi 
egészségügynek. Az idén 80. 
születésnapját ünneplő szak-
ember már 45 éve gyógyítja 
a betegeket a Deák utcai ren-
delőben.  n

életmódnapok

Augusztusban és szeptemberben az egészsé-
ges életmóddal foglalkozó Életmódnapokat 

rendeztek az újpalotai Zsókavár utcai gyermek-
rendelőben.  n

új szék

Új vizsgálószéket adtak át a Bezsilla Nándor utcai gyermek-fog-
szabályozás rendelőjében.  n

felújított rendelők
Ősszel a két utolsó szakrendelés is megújult a Rákos úti egész-
ségügyi intézményben. Előbb a szemészet, majd a fül-orr-gégé-
szet szépült meg.  n

biztonságos gyógyítás
A kerületi szakrendelő egyike annak a három budapesti járóbe-
teg-ellátó egészségügyi intézménynek, amely részt vehetett a 
BELLA projektben. Ennek célja, hogy javítsa a betegbiztonságot 
és hogy csökkentse az esetleges hibák előfordulását.  n
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intézményfelújítás

Az önkormányzat idén több mint 380 millió fo-
rintot biztosított a gMK-nak a kezelésében lévő 
oktatási-nevelési, valamint szociális intézmé-
nyek jelentősebb karbantartási és felújítási mun-
káinak elvégzésére. A munkálatok a Czabán, a 
Kossuth Lajos, a Kolozsvári, a Pestújhelyi, a Ká-

roly Róbert, a Szent Koro-
na és a Meixner iskolákat, a 

Dózsa és a László gyula gimná-
ziumot, a Szövőgyár utcai és a Nádastó I. óvodát, 
a Kavicsos Bölcsődét, valamint az Arany János 
utcai idősek klubját érintették.  n

tehetségek napja
A Tehetségek napján, március 25-én tartották a Kossuth Lajos 
Általános Iskola által szervezett kerületi versenyek ünnepélyes 
eredményhirdetését. Itt kapták meg az elismerést a Kossuth is-
kola által szervezett kerületi matematikaverseny, az angol és né-
met idegen nyelvi versenyek, valamint a kerületi vers- és prózaíró 
verseny győztesei.  n

ismét bizonyítottak

Csakúgy, mint tavaly, idén is a XV. kerületi László gyula Általános Is-
kola és gimnázium csapatai nyerték az általános és a középiskolák 
részére immáron 20. alkalommal meghirdetett kerületi katasztrófa-
védelmi ifjúsági versenyt. A sikerszéria a budapesti döntőn is foly-
tatódott, mindkét csapat a legjobbnak bizonyult a fővárosban.  n

föld napja

Szintén 20. alkalommal szervezte meg a Hartyán Általános Isko-
la a kerületi iskolák számára a Föld-napi vetélkedőt. A felső tago-
zatosoknál a Hartyán iskola csapata végzett az élen, míg az alsó-
soknál a László gyula iskoláé.  n

Összeolvadás
A Neptun Általános Isko-
la átalakítása egyesítéssel, a 
Kontyfa Középiskola, Szakis-
kola és Általános Iskolába való 
beolvadással történt meg. A 
Neptun osztályai és pedagó-
gusai szeptembertől a tavaly 
felújított Kontyfa Középiskola, 
Szakiskola és Általános Isko-
lába költöztek. Itt folytatódik 
az SNI tanulók oktatása és az 
angol, valamint a német ide-
gen nyelv oktatása is. A német 
nemzetiségi oktatásban részt 
vevő diákok pedig a Hartyán 
Általános Iskolában, valamint 
a Kossuth Lajos Általános Is-
kolában folytatják tanulmá-
nyaikat.  n

kikötő

Júniusban átadták a Száraznád utca 5. szám alatt a SANSZ Ifjú-
sági Közösségi Teret, amely a tervek szerint a kerület ifjúságának 
legfőbb bázisa lesz. Az intézmény ismételt megnyitója november 
7-én volt, ettől kezdve Kikötő néven folytatja tevékenységét.  n

brunszvik-díj

Brunszvik Teréz-díjban részesült 2015-ben Bazsó Erzsébet, Ha-
jas Lászlóné, Tóthné Tímár Katalin óvodapedagógusok.  n

tankonyha
A nyári szünetben a Száraznád 
utcai iskolában tankonyhát 
építettek több mint 23 millió 
forintból, a varró-technika te-
rem felújítására pedig mintegy 
6 millió forintot fordítottak. A 
Kontyfa iskola tanári szobájá-
nak, tantermeinek, vizesblokk-
jainak és folyosóinak fejlesz-
tése majd’ 40 millió forintból 
valósult meg.  n

köszöntés

Pedagógusnap alkalmából idén is köszöntötte az önkormányzat 
és a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ az oktatásban-ne-
velésben dolgozókat.  n

menzarendelet
Szeptembertől életbe lépett 
a gyermekétkezést megrefor-
máló menzarendelet, amely 
pontosan rögzíti, milyen ösz-
szetételűek és tápanyagtar-
talmúak lehetnek a menza-
ételek.  n
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díszpolgár

Tóth Lajos a helyi kultúra és művelődés területén végzett sokolda-
lú, kivételesen magas színvonalú, több évtizedes szakmai munkájá-
ért, a kerületi hagyományok megőrzésében és közvetítésében vállalt 
szerepéért, a művelődő közösségek támogatásáért 2015-ben meg-
kapta a XV. Kerület Díszpolgára címet. Kiemelkedő lelkipásztori te-
vékenységéért, az egyház és a hívek szolgálatában végzett lelkiis-
meretes, odaadó, hiteles, közösségépítő munkájáért és az újpalotai 
templom megépítésének fáradhatatlan kezdeményezéséért Márton 
Mihály atya 2015-ben posztumusz díszpolgári címben részesült.  n

K u L T k é p

érdemérmesek

Önkormányzatunk a szeptemberi testületi ülés 
előtt ötödik alkalommal osztotta ki a Rákospa-
lota, Pestújhely, Újpalota érdemérmet. A kép-
viselő-testület döntése értelmében 2015-ben 

 tízen kapták meg az elismerést: Ábri László, né-
hai Böröczfy Ferenc, Dinka Balázs, Nagy Árpád, 
Nogula Anna, Pál Nándor, Repcsik gyula, Szabó-
né Busi Julianna, Szita Krisztina és Varga Pál.  n

kerékpáros térkép

A Csokonai Kulturális és Sportközpont Dokumentumtár és Infor-
mációs Központ elkészítette a kerület nevezetességeit, épületeit, 
szobrait, valamikor itt élő jeles polgárainak lakóházait bemutató 
kerékpárostérképet.   n

támogatott kultúra

Idén is támogatja az önkormányzat többek kö-
zött a KoMa Kft.-t és a Szilas néptáncegyüttest. 
Előbbinek nyolcmilliós, utóbbinak tízmilliós tá-

mogatást szavaztak meg a képviselők, a MÁV 
Szimfonikus Zenekart pedig négymillió forint-
tal segítik.  n

szalay-díj
Idén október 15-én adták át a 
Szalay Annamária-díjat. A ki-
tüntetettek között volt gyu-
lai Líviusz, kerületünkben élő 
grafikus is.  n

’56-os díj

Idén Budapest XV. kerületi 
1956. október 23. Díjat dr. M. 
Kiss Sándor történész, pro-
fesszor emeritus, a Rend-
szerváltás Történetét Kutató 
Intézet és Archívum főigazga-
tó-helyettese kapta. A 2015-
ös posztumusz díjat Hanol Já-
nosnak ítélték oda.  n

találkozó

Második alkalommal szervezett testvérvárosi és nemzetiségi találko-
zót a kerületi önkormányzat június első hétvégéjén. A háromnapos 
programra olyan külföldi települések képviselték magukat, mint a né-
met főváros Berlin Marzahn-Hellersdorf, a horvát Donji Kraljevec, a régi 
nagy Magyarország területéről Maroshévíz és gyergyószentmiklós. 
Mindemellett Dabasról és Tótszentmártonból is érkeztek barátok.  n

megújult közösségi ház 

Felújították a Kozák Téri Közösségi Házat. A rekonstrukció so-
rán a nyitott terasz befedésével kialakítottak egy fogadóteret, 
amelyből – két helyiség összenyitásával – egy nagy terem nyí-
lik. Részben megújult a burkolat, kicserélték a nyílászárók jelen-
tős részét és zuhanyzó-öltözőt is építettek.  n

énekverseny

Idén csaknem százan jelentkeztek a Csomópont tehetségkuta-
tójára. Az Arany Violin énekverseny különdíjasa idén Havancsák 
Eszter lett, 3. helyezett Czető Zsanett, 2. Krizsma gwendolin, az 
1. helyet pedig Borszéki Éva érdemelte ki.  n



B E L k é p 2015. december 16.ÉLETképekVÁLOGATÁSkép20 R E N D k é p

új vezető

Béres Ferenc százados irányítja január 1-jétől a IV–XV. Kerületi 
Hivatásos Tűzoltó-parancsnokságot.  n

vezetőváltás

Nem galambos Ferenc rendőr alezredes irányítja november 16-
tól a XV. kerületi rendőrkapitányságot, hanem dr. Balogh Róbert 
rendőr alezredes. A korábbi vezetőt a BRFK-n új beosztásba he-
lyezték, az utóbbit pedig a BRFK-ról helyezték át a kerületbe.  n

nyitott kapitányság

A BRFK XV. Kerületi Rendőrkapitánysága júni-
usban és októberben is megnyitotta a kapuit a 
kerületi diákok előtt. A két rendezvényen több 

száz tanuló ismerkedhetett meg a rendőrök 
munkájával, bepillantást nyerhettek a kapitány-
ság működésébe.  n

áldozatvédelem
A Budapesti Rendőr-főkapitányság a kerületi kapitányságokon 
áldozatvédelmi pontokat hozott létre, amelyeken tájékoztató és 
figyelemfelkeltő kiadványokat helyeztek el a lakosság részére.  n

gépjárművásárlás

A Palotai Polgárőrség Önkéntes Tűzoltó Egyesület októberben 
megvásárolta az osztrák tűzoltók egyik leselejtezett autóját, egy 
piros színű VW Transportert, amelyet katasztrófavédelmi eszkö-
zökkel szerelnek fel.  n

újraválasztás

Az áprilisi közgyűlésen ismét Vona Jánost (középen) választot-
ta elnökéül a Palotai Polgárőrség Önkéntes Tűzoltó Egyesület. 
Vona János 2005 óta irányítja már a szervezetet. A helyettesei 
Bagi Andrea (balra) és Bringye János (jobbra) lettek.  n

megelőzés

Dr. Tátrai Zoltán rendőr főtörzsőrmester, a XV. 
kerületi rendőrkapitányság körzeti megbízottja 
idén is több iskolában tartott rendhagyó szülői 

értekezletet a kábítószer-bűnözés megelőzésé-
ről, amihez nagy segítséget kapott a kerületben 
működő Drogprevenciós Alapítványtól.  n

kamerák

Az idén már 44 kamera figyel-
te a kerületi közterületeket.  n
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kispályás torna
Az önkormányzat a Csokonai 
Kulturális és Sportközpont-
tal, illetve a REAC SISE-vel kö-
zösen tavasszal az újpalotai 
grundokon, ősszel pedig az is-
kolai műfüves sportpályákon 
rendezett amatőr kispályás 
labdarúgótornát.  n

ovis olimpia 

Nyolcadik alkalommal rendezték meg a Kolozsvár Általános Is-
kola tornatermében az Ovis Olimpiát, mely eseményen hat óvoda 
tíz csapata vett részt.  n

Pályaavató

Új műfüves pályát avattak a 
Rákospalotai Meixner Iskolá-
ban. A 16×24 méteres, palánk-
kal körbevett és megvilágított 
sportpályát a Magyar Labda-
rúgó Szövetség és az önkor-
mányzat közösen építette.  n

fúzió

Összeolvadt április 1-jétől a Csokonai Művelődési Központ és az 
Ifjúsági és Sportközpont. A fúziót követően Csokonai Kulturális 
és Sportközpont néven működik az intézmény, melynek vezetője 
Tóth Lajos, a helyettese pedig Ábri László lett.  n

dartssiker

Takács gábor révén egy pestújhelyi dartsos is részt vehetett profi 
csapat-világbajnokságon. De nemcsak ő, hanem a Pestújhelyi 
Sport Club másik dartsosa, Végső János is sporttörténelmet írt, 
aki két szervezet Európa-bajnokságán is aranyérmes lett.  n

európa-bajnokok

Az MTK–Dynamic Karate Team versenyzői idén is kitettek magu-
kért. Hárspataki gábor u21-es Európa- és világbajnok lett, Czagány 
Dóra pedig a kadettek között nyert Európa-bajnoki bronzérmet.  n

új szakosztály
Március elején a Pestújhelyi 
Sport Club elnöksége úgy dön-
tött, hogy petanque-szakosz-
tályt alapít. Az edzéseket és 
a versenyeket május 1-je óta 
a Vasgolyó és a Szántóföld úti 
sporttelepeken kialakított pá-
lyákon tartják.  n

másik osztály

Kiesett az NB I.-ből a Palota 
Röplabda SC. Az új szezonban 
új edzővel, Fekete Krisztinával 
próbálnak meg visszajutni a 
legjobbak közé.  n

S P O R T k é p

kiváló sportolók
A XV. kerületi önkormányzat jutalmazza a kiváló fiatal sportoló-
kat. Idén januárban harmincöt kerületi fiatalt részesítettek em-
lékplakettben és sportszervásárlási utalványban a 2014-es tel-
jesítménye alapján.  n

támogatás 

tehetséges fiatalok
Tizennyolc fiatalt részesített az önkormányzat Élen a tanulás-
ban, élen a sportban elismerésben. Idén a díjátadás 19 éves tör-
ténetében először a pályázók az emlékplakett mellé ajándékutal-
ványokat is kaptak.  n

női sportnap

Első ízben tartott női sportnapot a Kinizsi TTK a felújított Kert-
köz utcai létesítményében.  n

Az önkormányzat 2015-ben is jelentős összeggel 
támogatta a kerületi sportegyesületek működé-
sét. Az 1.FC Femina 6,5 milliós, a BLF 4 milliós, 
az MTK-Dynamic Karate Team 2 milliós, az Edőcs 

István Ökölvívó Egyesület 3 milliós, a Kinizsi TTK 
3 milliós, a Palota RSC 8 milliós, a PSC 2,5 milli-
ós, a REAC SISE 30,7 milliós, a REAC Sport Kft. 
pedig 13 millió forintos támogatást kapott.  n

emlékfutás
Ötödik alkalommal rendezték 
meg október 23-án az 56-os Em-
lékfutást. Idén közel ezerötszá-
zan tették meg futva vagy gya-
logolva a 2015 méteres távot.  n

edzőváltás
A rossz bajnoki szereplés miatt a REAC Sport Kft. vezetősége 
szerződést bontott Dzurják József vezetőedzővel, és a téli szüne-
tig a csapat irányításával az addig pályaedzőként dolgozó Dinka 
Balázst bízta meg.  n

irány lyon
A Dózsa györgy gimnázium és 
Táncművészeti Szakközépis-
kola VI. korcsoportos fiúcsapa-
ta nyerte az idei Telekom Lab-
darúgó Diákolimpia országos 
döntőjét. A csapat a Magyar 
Diáksport Szövetség dönté-
se alapján jövőre a lyoni Euró-
pa-bajnokságon Magyarorszá-
got fogja majd képviselni.  n
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Wágner manó tér
Elfogadta a képviselő-testület a Wágner Manó tér és környékére vo-
natkozó kerületi szabályozási tervet. A területen jelenleg nagyon 
eltérő a beépítés jellege, ezért a szabályozási terv arra törekedett, 
hogy megakadályozza a további utcaképet torzító építkezéseket, 
és az új épületekre vonatkozóan hosszabb távon elérhető egységes 
megjelenést szabályozza a korábbinál kötöttebben, az egységes vá-
roskép és a régi hangulat megőrzése érdekében. A meglévő épüle-
tek átépítését, bővítését nem akadályozza a szabályozási terv.  n

észak-Pesti kórház

Az egykori Észak-Pesti Kórház hasznosítá-
sára számos elképzelés született, egészség-
ügyi, szociális és rekreációs, ezen belül sport, 
közpark, kultúra-művészet tevékenységekkel 
élesztenék újjá a területet. 

A nagyberuházások megvalósításához ál-
lami támogatás és uniós források bevoná-

sa szükséges. Kerületi forrásból végzik a 13. 
számú épület felújítását, ide tüdőszűrő és 
tüdőgondozó, fizikoterápia- és gyógytorna-
ellátás, valamint háziorvosi rendelők kerül-
nek. Az ingatlan legnagyobb épületében, az 1. 
jelű ben, a tervek szerint keleti orvoslási köz-
pontot hoznának létre.  n

újrahasználati központ

Szemléletformáló és Újrahasználati Központ épült kerületünk-
ben. A létesítmény elsődlegesen hulladékudvarként, valamint 
nyugati mintán alapuló Újrahasználati Központként üzemel, ahol 
többek között a szelektíven gyűjtött hulladékok leadása mellett 
azok a tárgyak, használati eszközök cserélhetnek gazdát, ame-
lyek tulajdonosaik számára már nem képviselnek értéket.  n

gyorsvillamos

Az Újpalota és az Astoria közötti villamospályá-
ból az első ütemben a Keleti pályaudvarig terje-
dő szakasz épül meg legkésőbb 2019-ig. A pá-
lyát Újpalotán kezdik építeni, a végállomás a 
Szilas-pataknál lesz, a Pólus bevásárlóközpont 
mellett, ahol P+R parkoló is létesül. 

A Szentmihályi út – Nyírpalota utca keresz-
teződésében jelzőlámpás körforgalmat alakíta-
nak ki. A jelenlegi buszvégállomásból parkoló 
lesz. A Csömöri úti felüljárót lebontják, helyet-
te a vasút alatti aluljáróban halad majd át mind 

a villamos-, mind a közúti forgalom. A felszínen, 
a Körvasút soron megálló létesül a tervek sze-
rint. A Drégelyvár utcában a családi házas olda-
lon lebontják a házakat, kiszélesítik az utat és 
további parkolókat is építenek. 

Végül az adott vonalon megszűnik a busz-
közlekedés, a villamos a 7-es buszcsaládot vált-
ja ki. Az új pályát összekötik a 69-es villamos 
vonalával, ezzel a kerület nagy része átszállás-
sal, kötött pályás városi tömegközlekedéssel el-
érhetővé válik.  n

vácrátót tér
A Vácrátót tér és környékének (Közvágóhíd utca – Vácduka tér 
– Árokhát utca – Károlyi Sándor utca – Vághó Ferenc utca – 
Vácegres utca – Szántóföld utca – Szlacsányi Ferenc utca által 
határolt terület) területére kerületi szabályozási tervet fogadott 
el a képviselő-testület. A terv céljai között szerepel a Vácrátót 
téri Szent Margit-templom bővíthetőségének biztosítása, a terü-
leten fellelhető területhasználatok rendezése, a területet átszelő 
ivóvíz-hálózati főnyomócsőnek megfelelő közterület kialakítása, 
és megpróbálják kezelni a telepszerű és a kertvárosias területek 
eltérő városrendezési problémáit is.  n

Bevezet

28. Középtávú Kerületfejlesztési Koncepció 2007-2013.

u






Az összeállításokat készítették: Béres Ildikó, Jónás Ágnes, Riersch Tamás, Szkotniczky Andrea
Fotók: Nagy Botond és Vargosz
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2016. január 1-jétől újabb két budapes-
ti temetőbe lehet, immár hivatalosan is 
személygépjárművel behajtani.

A BTI Zrt. a látogatók igényeit is 
figyelembe véve javasolta a Fővá-
rosi Önkormányzatnak a gépjár-
művel is látogatható temetők kö-
rének bővítését.

Az intézkedés elsődleges cél-
ja, hogy a látogatók korlátozás 
nélkül, kényelmesebben el tud-
janak jutni az érintett temetők 
nehezebben megközelíthető sír-
jaihoz.

Az Újköztemető, a Farkasré-
ti, az Óbudai és az Erzsébeti te-
metők mellett jövő év januárjá-
tól a Megyeri, illetve a Rákospa-
lotai temető is látogatható lesz 
gépjárművel. 

A behajtás – hasonlóan a többi 
temetőhöz – pénzdíjas lesz, mely-
nek összegét (alkalmanként, idő-
korlátozás nélkül bruttó 280 Ft) a 
65/2000. (XII. 19.) Fővárosi Köz-
gyűlés által meghozott rendelet 
szabályozza. Az így beszedett díjat a BTI 
a temetők úthálózatának korszerűsítésé-
re használja majd fel.

Természetesen a mozgáskorláto-

zott-igazolvánnyal rendelkezők, aho-
gyan eddig, 2016 januárját követően is 
ingyen hajthatnak be gépjárműveikkel 
a temetők területére. (x)

tisztelt temetőlátogatók!

Fogászati szakrendelő
1151 Budapest, Fő út 4–6.

Ingyenes állapotfelmérés és tanácsadás

F o g c e n t r u m

•	Teljes	körű	fogászati	ellátás
•	Fogbeültetés
•	Szájsebészet
•	Rögzített	és	kivehető	

fogpótlások
•	Dentálhigiéniai	kezelés
•	Fogfehérítés
•	Esztétikus	tömések
•	Fogékszer

Bejelentkezés személyesen vagy telefonon:
Telefon: 06 1 631 1132 • 06 20 298 5740


